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A tArtAlomból:

Fejlesztésekkel, változásokkal teli év lesz az idei…
Eseménydús és eredményes évet zártunk tavaly decemberben. Az elmúlt időszak-
ban elért eredmények tükrében azt hiszem, elmondhatjuk, hogy Királyhelmec váro-
sát sikerült új pályára állítanunk. 2017 már a beruházások éve volt, a jelenlegi évben 
is tettre készen várjuk a pályázati döntéseket. Ám nem várakozunk tétlenül, hiszen 
az idei évben a város mintegy másfél millió euró értékben indíthat beruházásokat – 
ez sok munkát és egyben látványos eredményeket is jelent. 
Közeledik a tavasz, a melegebb időszakban végre megkezdődhetnek azok a fej-
lesztések, melyeket a kedvezőtlen időjárás miatt nem tudtunk ősszel megindítani. 
Folytatódnak a közösségi központ és a Fábry utcai óvoda felújításával kapcsolatos 
munkálatok. Indul a szabadtéri színpad felújítása, valamint egy újabb parkoló építé-
se a kórház feletti lakótelepen. Mihelyst hírt kapunk a kultúrház felújítására beadott 
projekt pozitív elbírálásáról (bízunk benne, hogy ez akár napokon belül megtörté-
nik), az ezzel kapcsolatos munkálatok is gőzerővel indulhatnak. 
Az elmúlt hetekben, hónapokban is folyamatosan dolgoztunk, számos területen si-
került előrelépnünk. Csak hogy néhányat említsek… Folytattuk a folyamatban lévő 
és a tervezett projektek előkészítését. A városi hivatal földszintjén elkészült a mos-
dók felújítása, hasonló munkálatok a hivatal többi emeltén folytatódnak. A tavaly 
év végén megkezdett átszervezés sem ért még véget. Ez az intézkedés egy hosszabb 
terv része, melynek célja a gazdaságosabb és hatékonyabb ügyintézés. Január elejé-
től a hivatalban portaszolgálat működik, és megnyitottuk az ügyfélszolgálati irodát 
is. A szolgáltatás nagyban megkönnyíti az ügyintézést az ide érkezők számára, akik 
három munkatársunk segítségével intézhetik a hulladékkal, az adókkal és az egyéb 
jellegű befizetéssel kapcsolatos ügyeiket. Bővült a hivatal által nyújtott szolgáltatá-
sok köre is, idén februártól már a cégbírósági kivonat, az erkölcsi bizonyítvány és a 
földhivatali tulajdoni lapok is kikérhetők az anyakönyvi hivatalban. 
Tavasz végére befejeződik a helyi ravatalozó felújítása; amely ha elkészül, már min-
den szempontból megfelel majd a kor elvárásainak. Terveink szerint ugyanekkorra 
elkészül az urnafal, bővül a parkoló, és a belső udvar is megújul.
Hosszú évek várakozása után végre megvalósul az a nagyszabású csatornafejlesztés, 
melynek eredményeként két éven belül Királyhelmec minden háztartása élvezheti a 
korszerű szennyvízelvezetés előnyeit. Ez év végére a beruházás nagyobb része va-
lószínűleg el is készül. Ám nemcsak a fejlesztések terén lesznek idén előrelépések, 
változások. Mozgalmas időszak következik több oktatási intézmény életében, hi-
szen a Kossuth utcai alapiskola, az óvoda és a szabadidőközpont élére is új vezetők 
kerülnek. Továbbra is célunk, hogy – intézményeink infrastruktúrájának és szakmai 
munkájának megújítása érdekében – kihasználjuk a pályázati lehetőségeket. 
Az időskorúakról sem feledkezünk meg, hiszen ők társadalmunk morális tartópillérei. 
Szeretnénk hozzájárulni ahhoz, hogy szabadidejüket hasznosan tölthessék el, s hogy kö-
zös élményeiket megoszthassák másokkal. Támogatjuk az idősek klubját, és felelevení-

Uzavreli sme úspešný a na udalosti bohatý rok. Myslím si, že pri bilancovaní uplynu-
lého obdobia môžeme pokojne konštatovať, že sa nám podarilo postaviť mestu Krá-
ľovský Chlmec nové, pevnejšie základy. Rok 2017 bol rokom investícií. Aj tento rok 
nedočkavo čakáme výzvy na predkladanie žiadostí o zapojenie sa do nových projek-
tov. Nečakáme však so založenými rukami. V priebehu roka mesto môže investovať 
približne jeden a pol milióna eur,znamená to veľa práce, ale aj veľkolepé výsledky. 
Prichádza jar. S príchodom teplejšieho obdobia sa môžu začať práce, ktoré ne-
mohli byť  zahájené na jeseň kvôli nepriaznivému počasiu. Pokračuje sa v prácach 
na rekonštrukcii Komunitného centra a Materskej školy na Fábryho ulici. Začína 
sa s prácami na rekonštrukcii mestského amfiteátra, ale aj s výstavbou nového 
parkoviska  na sídlisku Nad nemocnicou. Hneď ako obdržíme správu o pozitív-
nom vyhodnotení podaného projektu na rekonštrukciu kultúrneho domu (dúfame, 
že to bude v priebehu niekoľkých dní), plnou parou sa pustíme do jej realizácie. 
Posledné týždne a mesiace sme neustále pracovali a  v mnohých oblastiach sme sa aj 
posunuli vpred. Spomeniem len niekoľko z nich... Pokračujeme v prebiehajúcich, ale 
aj v plánovaných projektoch. Na prízemí administratívnej budovy Mestského úradu sú 
dokončené nové, moderné sociálne zariadenia a postupne sa prerábajú aj na jednotli-
vých poschodiach. Reorganizácia začatá koncom minulého roka ešte neskončila. Je sú-
časťou dlhodobého plánu,smerujúceho k hospodárnejšiemu a účinnejšiemu úradnému 
vybavovaniu. Začiatkom januára bola v budove mestského úradu  zriadená vrátnica, 
a tiež oddelenie služieb zákazníkom – kancelária 1. kontaktu.Za pomoci troch zamest-
nancov sa výrazne uľahčí vybavovanie úradných záležitostí pri platbách za komunálny 
odpad, daň a pri iných druhoch platieb. Rozšíril sa aj rozsah služieb poskytovaných 
mestom. Od začiatku februára sa rozšírili služby poskytované občanom o integrované 
obslužné miesto. Bez zbytočného cestovania, na jednom mieste,si vybavíte výpis, resp. 
odpis z registra trestov, výpis z Listu vlastníctva a výpis z Obchodného registra. 
Dom smútku, ktorého rekonštrukcia bude ukončená koncom jari, bude spĺňať 
všetky požiadavky dnešnej doby.Súčasne sa predpokladá aj ukončenie výstavby 
urnovej steny, rozšírenie parkoviska a obnova nádvoria.
Po dlhých rokoch čakania sa konečne zrealizuje rozsiahla rekonštrukcia kanali-
zácie na území mesta a vďaka nej do dvoch rokov budú môcť všetky domácnosti 
Kráľovského Chlmca  užívať jej výhody. Predpokladáme, že do konca  roka bude 
väčšia časť investície dokončená. Očakávame však pokrok a zmeny aj v iných 
oblastiach.Vo viacerých vzdelávacích inštitúciách nás čaká rušné obdobie. V Zá-
kladnej škole na ulici L. Kossutha, v materskej škole a v centre voľného času, 
dôjde k personálnym zmenám vo vedúcich funkciách. Naďalej je naším cieľom 
dbať na zlepšovanie infraštruktúry našich inštitúcií, a aby sme na zvýšenie ich 
profesionality využívali možnosti grantov.
Nezabúdame však ani na našich starších spoluobčanov. Oni sú morálnym pilie-
rom našej spoločnosti. Radi by sme prispeli k tomu, aby svoj voľný čas trávili 
zmysluplne a príjemne, a aby sa o spoločné zážitky mohli podeliť aj s inými. 

nový rok - nové výzvy
Čaká nás rok  plný rozvoja a zmien

Pokračovanie na 2. strane
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

tettünk egy régi hagyományt is: az idősek napja alkalmából szervezett városi ünnepséget.
Tavaly először szerveztük meg a városi majálist, de gyereknapi rendezvényekre, ka-
rácsonyi koccintásra, babaköszöntőkre, az idősek és a jegyesek köszöntésére is sort 
kerítettünk. Változatos, megújuló, nívós programokkal szeretnénk idén is növelni 
a régi és új rendezvények színvonalát. A pályázatok terén idén is nagy hangsúlyt 
fektettünk a kultúrára, hiszen a programok palettáját szeretnénk tovább bővíteni.
Néhány nap múlva – március 15-én – találkozunk a Millennium téren és együtt 
emlékezünk az 1848/49-es magyar szabadságharca. Közben már folynak a Szín-
házi Kavalkád fesztivál előkészületi munkálatai. Mindemellett újra meghirdettük a 
Tóthpál Gyula Fotóversenyt és a Legszebb kert versenyt is, amelyekre szeretettel 
várjuk minden pályázó jelentkezését. 

Egy új év mindig változásokat hoz magával. Városunk az elmúlt három évben stabil 
fejlődési pályára állt, és én bízom abban, hogy Királyhelmecen idén olyan évtizedes 
álmok válnak majd valóra, melyek révén városunk még élhetőbbé, szerethetőbbé 
válik az itt élők számára.

Pataky Károly
polgármester

Újabb földterületeket 
szerzett vissza a város
Királyhelmec vezetése újabb, korábban önkormányzati tulajdonban lévő parcellákat 
szerzett vissza, köztük olyanokat is, melyek birtoklásával végre lehetőség nyílik a kór-
ház feletti lakótelepen lévő garázsok ügyének a rendezésére.  
Királyhelmecen a 2000-es évek elején egy helyi vállalkozó egy Ibrányi út melletti föld-
területen – mely akkor teljes egészében a város tulajdonát képezte – több tucat garázst 
építtetett, majd azokat különböző módon értékesítette. A „beruházással“ kapcsolatosan 
építési engedélyt egyébként soha nem adtak ki, és korábban az ingatlanok használatához 
szükséges szakhatóságok hozzájárulását sem igényelte senki sem. A város korábbi 
vezetése a kialakult helyzetet többször megpróbálta rendezni, így például felhívással 
fordult a garázsok tulajdonosaihoz és bérlőihez, hogy 2012. március 30-áig jelent-
kezzenek a városi hivatal területfejlesztési osztályán, és rendezzék az ingatlanok alatt 
található földterületek használatával kapcsolatos jogi státuszukat. A problémát azon-
ban ezután sem sikerült megoldani, így a 2014-es önkormányzati választások előtti 
kampányban a jelenlegi polgármesternek, Pataky Károlynak a csapata azt az ígéretet 
tette, hogy a garázsok ügyét – megválasztásuk esetén – 100 nap alatt rendezik.

elindult a próbaüzem
Az ügyfélszolgálati irodának köszönhetően könnyebb és gyorsabb lett az ügyintézés 
a városhi hivatalban.

Január elején elindult az új ügyfélszolgálati iroda éles próbaüzeme. A hivatal földszintjén 
található három irodában egyelőre az adókkal és a hulladékkal kapcsolatos ügyeket lehet 
rendezni, illetve itt működik a főpénztár is. Egy ablak kimondottan csak az adóval és az 
illetékekkel foglalkozik (például a szemétdíjjal, a kutyaadóval, vagy az ingatlanadóval). Ba-
logh Csaba hivatalvezető elmondta, az ügyfélközpont megnyitásával felgyorsult az ügyin-
tézés hatékonysága. A legtöbb ügyfél által igénybevett szolgáltatások már igénybe vehetők, 
később fokozatosan bővül majd a szolgáltatások köre. A városhi hivatalban olyan további 
fejlesztések megvalósítását is tervezik, melyek az internetes ügyintézés körét bővítik. A 
város ennek megfelelően korábban csatlakozott egy országos informatikai programhoz is.

kedvezményt kapnak 
a nyugdíjasok
 
Felére csökkentette az önkormányzat a 62 évet betöltött lakosok szemétdíját.

Podporujeme činnosť klubu dôchodcov a obnovili sme tiež jednu starú tradíciu: 
mestskú oslavu organizovanú k príležitosti Dňa seniorov.
Minulý rok sme po prvýkrát zorganizovali mestský Majáles, no zorganizovali sme 
tiež Deň detí, Vianočný prípitok, uvítanie novorodencov,blahoželanie jubilujúcim 
seniorom, pozdravenie snúbencov. Tohtoročnými obnovenými, rozmanitými a 
prestížnymi programami by sme radi zvýšili úroveň starých,ale aj nových poduja-
tí. Tento rok veľký dôraz kladieme na vypracovanie projektov na kultúrne poduja-
tia, nakoľko by sme radi rozšírili ich programovú paletu.  
O niekoľko dní, 15. marca, sa stretneme na Námestí Milénia, aby sme spolu za-
spomínali na Maďarskú revolúciu a boj za slobodu v rokoch 1948/49. Zároveň 
prebiehajú prípravy na organizovanie  každoročného divadelného festivalu „Di-
vadelná paleta“. Popritom sme opäť vyhlásili fotografickú súťaž Tóthpál Gyula 
a tiež súťaž o Najkrajšiu záhradu, na ktoré srdečne očakávame súťažné prihlášky.
Nový rok vždy prináša zmeny.Naše mesto za posledné tri roky naštartovalo sta-
bilnú cestu rozvoja. Dúfam v to, že tento rok sa pre Kráľovsky Chlmec a jeho 
obyvateľov splnia sny staré desaťročia a naše mesto sa tak stane pre život ešte 
prijateľnejšie a obľúbenejšie.

Ing. Karol Pataky
Primátor mesta

Pataky Károly polgármester tájékozta-
tása szerint, az önkormányzat tavalyi 
legutolsó testületi ülésen döntött arról, 
hogy 2018-ban kedvezményt nyújt a 
nyugdíjasoknak. Az 50%-os kedvez-
ményt a 62. életévüket betöltött helyi la-
kosok kapják. A polgármester elmondta, 
a számlán néhány hónapig a régi összeg 
szerepel majd, a kedvezményezetteknek 
azonban nem ezt, hanem a szemétdíj 
befizetésére vonatkozó határozatban 
feltüntetett összeget kell befizetniük. 
Hozzátette, az átállás egy hosszabb fo-
lyamat lesz, de idővel a csekken is a re-
ális összeg szerepel majd. Ám azoknak 
sem kell aggódniuk, akik a Sipo-szám-
lán szereplő magasabb összegeket fize-
tik be, mivel az így keletkezett túlfizetés 
automatikusan jóváírásra kerül a folyó-
számlájukon, mely alapján a következő 
időszaki számla(ák) kifizetése alól men-
tesülnek. A számlaegyenlegről egyéb-

ként év közben bárki kérhet információt 
a városi hivatal földszintjén működő 
ügyfélfogadó irodában.

Időközben viszont kiderült, hogy a választási ígéret teljesítése nem is lesz olyan egysze-
rű, ugyanis a garázsok körüli földeket – egyebek mellett – az ominózus 1,3 millió eurós 
tartozás rendezése során a végrehajtó lefoglalta, majd a korábbi városvezetés értékesí-
tette. Pataky Károly lapunknak elmondta, néhány hónappal ezelőtt mégis lehetőség nyílt 
arra, hogy megoldják a problémát. Egy helyi vállalkozó ugyanis évekkel ezelőtt olyan 
szerződést kötött a várossal, melyben azt vállalta, hogy záros határidőn belül felépít egy 
ingatlant a Štefánik utcában. Az iratok szerint ha erre nem kerülne sor, a telek visszaszáll 
a település tulajdonába. Mivel a beruházó ennek a vállalásának nem tett eleget, az illető-
vel folytatott hosszú egyeztetés végén abban állapodtak meg, hogy a vállalkozó folytat-
hatja a megkezdett beruházása megvalósítását az eredeti helyszínen, ám ennek fejében a 
lakótelepen található telkek – melyeknek szintén ő volt a tulajdonosa – visszakerülnek a 
városhoz. Így a település vagyona most 114 884 euróval gyarapodott.
Fedor Sándor, a városfejlesztési bizottság elnökének tájékoztatása szerint a garázsok 
használóit valószínűleg rövid időn belül felszólítják arra, hogy vásárolják meg a felépít-
mények alatti telkeket, így végre a hosszú évek óta húzódó ügy végére is pontot tehetnek. 

dôchodcom 
sa poskytne zľava
Samospráva mesta znížila na polovicu poplatok za komunálny odpad pre obča-
nov nad 62 rokov. 

Primátor mesta Karol Pataky nás informoval, že samospráva mesta na svojom 
poslednom vlaňajšom zasadnutí sa rozhodla v roku 2018 poskytnúť zľavu na 
poplatok za komunálny odpad, pre občanov mesta v dôchodkovom veku. Na 
zľavu vo výške 50 % sú oprávnení obyvatelia mesta,  ktorí dovŕšili 62 rokov. 
Pán primátor dodal, že ešte pár mesiacov bude na šekoch uvedená výška starého 
poplatku, avšak obyvatelia, ktorí majú nárok na zľavu nezaplatia starú sumu, ale 
zľavnený poplatok uvedený v príslušnom rozhodnutí samosprávy. Zapracova-
nie zmeny je časovo náročné, ale onedlho už na šekoch bude uvedená právna 
výška poplatku. Nemusia si však robiť starosti ani tí, ktorí zaplatia vyššiu sumu 
uvedenú na doklade SIPO. Preplatok bude automaticky pripísaný na ich bežný 
účet, a v nasledujúcom mesiaci budú oslobodení od povinnosti zaplatiť popla-
tok za komunálny odpad. O stave svojho účtu sa môžu občania  informovať 
v priebehu celého roka v klientskom centre, na prízemí mestského úradu. 

klientske centrum 
v  skÚšobnej prevádzke 
Klientske centrum prijíma zákazníkov od januára v skúšobnej prevádzke. 
V  troch kanceláriách na prízemí mestského úradu si môžu občania vybaviť 
záležitosti týkajúce sa daní a odpadu, a tiež tu funguje aj hlavná pokladňa. 
Prednosta mestského úradu Csaba Balogh nás informoval, že otvorením kli-
entskeho centra sa úradné vybavovanie zjednodušilo. Vybavovanie najčastej-
ších požiadaviek je už dostupné, avšak časom pribudnú aj ďalšie služby. Na 
mestskom úrade plánujú zaviesť ďalšie vylepšenia, ktoré by rozšírili možnosti 
vybavovania cez internet. Mesto sa preto pripojilo aj k národnému informa-
tickému programu.  
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Királyhelmecen az elmúlt évben csökkent 
a kihágások száma, derült ki a városi rend-
őrség parancsnokának nemrégiben készí-
tett jelentéséből.
Jozef Kalapos, a Királyhelmeci Városi 
Rendőrség parancsnoka lapunknak elmond-
ta, 2015-ben összesen 833 kihágás esetében 
intézkedtek, egy évvel később ez a szám 879-
re emelkedett, ám tavaly munkatársaiknak 
csupán 433 ügyben kellett eljárniuk. Ezek 
közül a legtöbb minden évben – 2015-ben 
750, 2016-ban 818, 2017-ben pedig 382 – a 
közlekedés rendjével és biztonságával kap-
csolatos szabálysértés volt. 42, 38 valamint 
18 esetben a közrend megsértése, 25, 12 il-
letve 20 esetben pedig vagyon elleni cselek-
mény miatt kellett intézkedniük. Az összes 
ügy kapcsán a rendőrök 2015-ben 5830 euró, 
2016-ban 6405 euró, tavaly pedig 3015 euró 
bírságot szabtak ki. A tíz fős testület dolgo-
zói reggelente ott vannak a helyi oktatási 
intézmények előtt, hogy az iskolakezdéskor 
vigyázzanak a közlekedés rendjére, így a 
gyerekek és a szülők biztonságára. Egyebek 
mellett a városi szervezésű rendezvények 
nyugalmának a felügyelete is az ő feladatuk, 
és persze minden olyan ügyben igyekeznek 

A hat polgárőr bérét három éven keresztül fizethetik az elnyert támogatásból 

Jelentősen csökkent a kihágások száma 
Jók az első visszajelzések a polgárőrök munkájával kapcsolatosan.  

szabályszerűen eljárni, melyben a hatályos 
törvények erre számukra lehetőséget adnak.
A parancsnok tájékoztatása szerint Király-
helmecen a legtöbb gondot továbbra is a fe-
gyelmezetlen autósok okozzák, ám az eset-
szám itt is jelentősen csökkent. A mutatók 
javulása azonban több, egymással összefüg-
gő okra vezethető vissza. A polgárok javuló 
jogkövető magatartásán kívül változást je-

lent az is, hogy nemrégiben – egy sikeres 
pályáztanak köszönhetően – Királyhelme-
cen polgárőrök is segítik a rendőrök mun-
káját. A belügyminisztériumtól kapott 151 
206,48 euró támogatást az 5%-os önrésszel 
(7 560,32 euró) egészítették ki, így három 
éven keresztül hat alkalmazott foglalkozta-
tásra nyílt lehetősség. A hat polgárőr – akik 
közül négyen roma származásúak – elsősor-

Mesto Kráľovský Chlmec uspelo s pro-
jektom „Miestna občianska poriadková 
služba v meste Kráľovský Chlmec“, 
ktorý bol spracovaný v rámci operačné-
ho programu Ľudské zdroje. V mesiaci 
október 2017 bolo samospráve doruče-
né z MV SR  rozhodnutie o schválení 
výšky nenávratného príspevku vo výške 
151 206,48 €, čo je 95 % nákladov na 
realizáciu projektu a zvyšných 5 % t. j. 7 
560,32 € sa použije z vlastných zdrojov.

Ďalší úspešný proJekt mesta kráľovský chlmec
Projekt bol spustený 01.12.2017 a je pria-
mo zameraný na znevýhodnené skupiny 
obyvateľstva. Zamestnáva 6 osôb na dobu 3 
rokov, ktorí svoju činnosť budú vykonávať 
v koordinácii, a pod dohľadom mestskej po-
lície. Prostredníctvom týchto osôb chceme 
dosiahnuť zlepšenie rizikového správania, 
ochrany vlastníckych práv a dodržiavanie 
pravidiel občianskeho spolunažívania.
Od príslušníkov miestnej občianskej poriad-
kovej služby sa vyžaduje, aby vzbudzovala 

ban azokban a városrészekben járőröznek, 
ahol több, szociálisan nehéz helyzetben lévő 
család él. Feladataikat – amelyek természe-
tesen a közrend és a közbiztonság egyéb 
területeire is kiterjednek – 6-tól 16-óráig, 
illetve 12 órától 22 óráig tartó szolgálatuk 
során látják el, s ha szükségesnek ítélik, 
egy-egy esetben az állami vagy a városi 
rendőrök segítségét is igénybe veszik. 
A parancsnok elmondása szerint a testület 
munkáját a műszaki feltételek javulása is 
segíti. Tavaly új járőrkocsit vásároltak, egy 
másik sikeres pályázatból pedig három ka-
merával – közel 40 ezer euró felhasználásá-
val – bővíthették a meglévő térfigyelő rend-
szert. (Ennek modernizálására nemrégiben 
egy újabb pályázattal kértek hozzájárulást – a 
szerk. megj.) Jozef Kalapos, aki 2015 febru-
árjától áll a királyhelmeci testület élén hang-
súlyozta, az eredményeik elérésében nem-
csak az segíti őket, hogy szorosan együtt-
működnek az állami rendőrökkel, hanem az 
is, hogy kiváló kapcsolatokat tartanak fenn a 
nagykaposi, tiszacsernyői és a tőketerebesi 
városi kollégáikkal is, amely közös akciók 
szervezésében, és egyes tevékenységeik ko-
ordinálásaban is megnyilvánul. 

prirodzený rešpekt, a to najmä medzi róm-
skou komunitou a mala osobnú  znalosť 
miestnej komunity. Medzi hlavné úlohy 
miestnej občianskej poriadkovej služby pat-
rí ochrana verejného poriadku, ochrana detí 
a mládeže pred negatívnymi javmi, ochra-
na životného prostredia, ochrana plynulosti 
a bezpečnosti cestnej premávky, a taktiež 
ochrana súkromného a verejného majetku.
Príslušníci miestnej občianskej poriadko-
vej služby  sú vystrojení uniformou čiernej 

farby a reflexnou vestou s označením 
„Miestna občianska poriadková služba“, 
na ktorej majú pripnutý preukaz člena 
„MOPS“ s fotografiou. Okrem toho sú 
vybavení baterkou a zastavovacím ter-
čom pre riadenie cestnej premávky naj-
mä pri základných školách. Hliadky sú 
zložené z dvoch členov a sú k dispozícii 
v čase od 06.00 do 16.00 hod. a od 12.00 
do 22.00 hod. Pôsobnosť príslušníkov 
„MOPS“ je na teritóriu celého mesta. 

stabil alapok a feJlődéshez
A tervezett nagyobb fejlesztések zömét az elnyert támogatásokból valósítják meg.   

Pataky Károly polgármester lapunknak elmondta, a 2018-as költségvetés kiegyensúlyo-
zott, ugyanis 6 811 800 euró bevétellel és ugyanekkora kiadással számol. 
A városban található oktatási intézmények működtetése hagyományosan a legnagyobb 
tétel, 3 016 300 euró, tavaly 2,89 millió eurót terveztek erre a célra. A mostani összegből 
a szlovák alapiskolára 985 800, a magyarra 829 500 eurót, az óvodára 451 700 eurót, 
a napköziotthonokra 142 200 eurót, az étkezdékre 154 600 eurót, a művészeti alapisko-
lára pedig 402 700 eurót költenek. A városi rendőrség fenntartása idén 203 ezer euróba 
kerül, a hulladékgazdálkodásra 247 ezer eurót, a gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató 
osztályra 363 ezer eurót, a városi lakásgazdálkodási részlegre 221 ezer eurót, a sza-
badidőközpontra, a közösségi központra, a polgárőrségre, a szociális terepmunkákra, 
valamint a közös tanügyi hivatalra pedig további 245 ezer eurót fordítanak. A kultúr-
ház működtetésére – illetve a kulturális rendezvények lebonyolítására – 177 400 eurót, 
sporteseményekre 54 ezer eurót különítettek el. A személyi jövedelemadóból várt bevé-
telek 2018-ban 2,76 millió euróval gazdagítják a költségvetést.

Fejlesztésre első látásra meglepően keveset, 443 700 eurót irányoztak elő – ez az összeg 
az elnyert pályázatok önrészeit, valamint a saját forrásból finanszírozott beruházások 
költségeit tartalmazza. Ez utóbbihoz a köztemető és a ravatalozó modernizálására 180 
ezer eurót, új parkolók kialakítására pedig további 20 ezer eurót rendeltek. A többi na-
gyobb fejlesztés állami vagy európai uniós támogatásokból valósulna meg, ám ezeket a 
tételeket – például a szabadtéri színpad kb. 700 ezer eurós komplex rekonstrukcióját és 

egyebeket – a költségvetés nem tartalmazza. Az utófinanszírozott projekt költségeinek 
fedezésére a város valószínűleg áthidaló kölcsönt vesz fel, mely tétel valamelyik későb-
bi költségvetés-módosításkor kerül majd a dokumentumba.
A város banki adóssága 1,22 millió euró, mely minden évben 232 ezer euróval csökken.  
Ha a város pénzügyi helyzete nem változna, és újabb jelentős kölcsönöket sem vennének 
fel, ezt a hitelt kevesebb, mint öt év alatt rendezni lehetne.

Az idei év beruházásainak egyike; pályázati támogatásból valósulhat meg 
a helyi stadion kiszolgáló épületének felújítása

stabilné základy 
pre rozvoj mesta 
Väčšina plánovaných projektov sa realizuje z pridelených dotácií. 

Podľa informácií  primátora mesta Karola Patakyho je rozpočet mesta na rok 
2018 vyrovnaný, keďže na strane príjmov aj výdajov figuruje rovnaká suma 
6 811 800 eur. 
Fungovanie vzdelávacích inštitúcií mesta je vždy najväčšou položkou rozpoč-
tu, až 3 016 300 eur. Vlani sa na tento cieľ vymedzilo 2,89 milióna eur. Tohto 
roku dostane základná škola s vyučovacím jazykom slovenským 985 800 eur, 
základná škola s vyučovacím jazykom maďarským 829 500 eur, materské školy 
451 700 eur, školské družiny 142 200 eur, školské jedálne 154 600 eur a základ-
ná umelecká škola 402 700 eur. Na prevádzkovanie mestskej polície bolo tento 
rok vyčlenených 203 tisíc eur, služby spojené s odpadom stoja 247 tisíc eur. Pre 
ekonomické oddelenie a oddelenie technických služieb sa vyčlenilo 363 tisíc eur, 
pre oddelenie bytovej správy 221 tisíc eur. Centru voľného času, spoločenským 
centrám, civilnej ochrane, terénnym sociálnym prácam a spoločnému školskému 
úradu savyčlenilo ďalších 245 tisíc eur. Na prevádzkovanie kultúrneho domu, 
vrátane realizácie kultúrnych podujatí, je naplánovaných 177 400 eur a do špor-
tových podujatí  sa investuje 54 tisíc eur. Očakávaný príjem z dane z príjmov 
fyzických osôb v roku 2018 zvýši rozpočet mesta o 2,76 milióna eur. 
Na ďalší rozvoj mesta je vyčlenená suma vo výške 443 700 eur, ktorá obsahu-
je spoluúčasť na úspešných projektoch, ako aj výdavky týkajúce sa investícií 
financovaných z vlastných zdrojov. K takýmto investíciám patrí modernizácia 
verejného cintorína a domu smútku, na ktorú bude k dispozícii 180 tisíc eur, a 
založenie nových parkovísk, na ktoré sa vyčlenilo 20 tisíc eur. Ostatné väčšie 
projekty budú financované štátom alebo pomocou Európskej únie. 
Bankový dlh mesta je 1,22 milión eur, ktorý sa každý rok znižuje o 232 tisíc eur. 
V prípade, že sa finančná situácia mesta nezmení a nepožiadame o ďalšie vysoké 
úvery, dlh by sme mohli splatiť dopiatich rokov.   
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Útravaló „jegyescsomag” 
A város vezetése megajándékozza a házasságkötésre készülőket.

Királyhelmec város önkormányzata elkötelezett a családok, így a házasság intézmé-
nyének támogatásában is, ezért az önkormányzat „jegyescsomagot” ajándékoz azon 
jegyespárok részére, akik Királyhelmecen jelentik be házasságkötési szándékukat. 
„Célunk a családos lét szépségeinek lépten-nyomon való hangsúlyozása. Hiszünk 
abban, hogy az egymás melletti elköteleződés valódi érték, a gyerek pedig maga a 
csoda. Szeretnénk megajándékozni az először házasságra lépő jegyeseket egy kife-

jezetten számukra összeállított ajándékcsomaggal, amely egy nagyon fontos társa-
dalmi célkitűzés – a fenntartható házasság támogatásának – megvalósítását szolgál-
ja. Tekintettel arra, hogy hazánkban a házasságkötéseknek több, mint a fele válással 
végződik, úgy gondoljuk, itt az ideje beavatkozni, vagy legalábbis megpróbálni po-
zitív hatást gyakorolni ezekre a folyamatokra. Hosszú távú célkitűzésünk, hogy az 
önkormányzatnak legyen lehetősége megajándékozni a házasságkötésre készülőket, 
mert a használható tudáson túl valódi értéket szeretnénk adni a jegyespároknak” – 
mondta Pataky Károly polgármester, aki az első ajándékcsomagot január 30-án adta 
át Boda Dávid és Panyko Tímea jegyespárnak. 
„A díszdobozban igyekeztünk hasznos és ugyanakkor örömöt okozó dolgokat elhe-
lyezni a jegyespárok számára. Egyebek mellett egy praktikus tanácsokat tartalmazó 
esküvői munkafüzet és a gravírozott, névreszóló toll képezi a doboz tartalmát – 
mondta lapunknak Molnár Ildikó, a közigazgatási és szervezési osztály vezetője. 

Boda Dávid és Panyko Tímea jegyespár elsőként vehette át a „jegyescsomagot”

tájékoztató
Felhívjuk a lakosok figyelmét, hogy a veszélyes hulladék, valamint az elektronikai 
és a nagy terjedelmű hulladék (pl. bútorok, mosógép, hűtőszekrény, televízió, rádió, 
egyéb elektronikai cikkek) gyűjtése 2018. 3. 5. – 2018. 3. 12. közötti időszakban 
lesz a gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató osztály udvarán (a Dobrai úton), na-
ponta reggel 8.00-tól délután 15.00 óráig. Előzetes egyeztetés alapján a fent említett 
hulladékot a részleg munkatársai 2018. március 20-án elszállítják. Az erre vonatko-
zó igényüket bejelenthetik a következő telefonszámokon: 0905 323 403, 0918 661 
456, 0905 838 736.  
A veszélyes hulladék (melynek átadáskor szükséges felmutatni a személyi igazol-
ványt) gyűjtése 2018. március 22-én reggel 8.00-tól délután 15.00 óráig történik. 
A háztartásokban keletkezett használt sütőolajat és zsírt zárt műanyag PET üvegek-
ben adhatják le egész évben munkanapokon reggel 8.00-tól 15-00 óráig a gazdasági 
műszaki ellátó és szolgáltató osztály udvarán.

ügyeljen a parkolásra!
Városunkban állandó problémát jelentenek a szabálytalanul parkoló autók, amelyek 
akadályozzák a konténerek ürítését. Emiatt a hulladékot sok esetben nem szállítják 
el. Kérjük az autótulajdonosokat, parkolásnál ügyeljenek arra, hogy járműveikkel ne 
akadályozzák a szolgáltatót munkavégzésében.

in memoriam  
tothpál gyula  fotosúťaž 
3. ročník

Aj tento rok vyhlasuje Mesto Kráľovský Chlmec  Fotosúťaž o cenu Gyulu 
Tóthpála.  Prihlásiť sa do súťaže, ktorá dáva poctu jednému z najvýznam-
nejších fotografov maďarskej národnosti na Slovensku, je možné v štyroch 
vekových kategóriách: I. kategória  deti 7-10 rokov, II. kategória  deti 11-14 
rokov, III. kategória mládež 15 až 21 rokov, IV. kategória dospelí. 
Do súťaže sa môžete prihlásiť aj s fotkami z mobilných telefónov. 

Účasť v súťaži je bezplatná. Každý fotograf môže prihlásiť do súťaže najviac 
3 fotografie. V prípade fotografií vyhotovených mobilným telefónom vyža-
dujeme rozlíšenie min. 1600x1200 pixelov, a v prípade záberov nafotených 
fotoaparátom min. 2560x1920 pixelov. Fotografie nám môžete zaslať na e-
mailovú adresu helmecfotok@gmail.com, s uvedením mena, adresy, veku a 
telefónneho čísla. 

termín podania prihlášok: do 30. júna 2018.  

Fotografie môžu byť v budúcnosti použité na propagačné účely mesta Kráľovský 
Chlmec.

Az elmúlt években új szelektív hulladékgyűjtő-szigeteket helyeztek ki a város több pontján, 
és a kommunális hulladéktárolókat is újra cserélték több helyen

A zöldhulladék elszállítása az alábbi ütemezés szerint történik:

2018. 3. 5. – 2018. 3. 15. közötti időszakban: Perbenyiki, géresi, ady e., kossuth, 
stadion, Újhelyi, dobrai, štúr, béke, helmeczi, kazinczy, komenský,  štefá-
nik,  kaposi, szentesi,  bolyi,  fő utca.

2018. 3. 12. – 2018. 3. 22. közötti időszakban – cyril és  metód, józsef a., lo-
rantffy zs., rákóczi f., majláth J., kórház, ibrányi, fábry, hunyadi, petőfi 
s., s. chalupka, bél m. utca.

2018. 3. 16. – 2018. 3. 26. közötti időszakban – váralja, mécs l., forrás, leczo 
m., kollár, mély, vásártér, rázus, kert, hviezdoslav, virág, templomsor.

Felszólítjuk a lakosokat, hogy a megadott időpontokon kívül ne rakják ki a közterület-
re a zöldhulladékot, mivel ez szabálysértésnek minősül! Az ezért kiszabható helyszíni 
bírság összege 33 euró, szabálysértési eljárás keretében pedig 1500 euró büntetésre 
lehet számítani. Ezen kívül a szabálysértőnek meg kell fizetnie elszállítás költségeit is.
Kérjük az ütemterv szigorú betartását!

oznam 
Oznamujeme obyvateľom mesta, že zber objemového odpadu, elektroodpadu a 
nebezpečného odpadu na území mesta Kráľovský Chlmec sa bude realizovať 
v termíne od 5.3. 2018 do 12.3.2018.
Zber objemového odpadu a elektroodpadu sa uskutoční v pracovných dňoch 
v termíne od 05.03.2018 do 12.3.2018, v areáli Technických služieb na ulici 
Dobranskej v Kráľovskom Chlmci. Obyvatelia môžu objemový odpad a elektro-
odpad uložiť do pripravených veľkoobjemových kontajnerov v čase od 8.00 do 
15.00 hod. Za objemový odpad a elektroodpad sa pokladá nábytok, chladničky, 
práčky, televízory, skrine, kreslá a pod.
Svoje požiadavky na zabezpečenie odvozu odpadu pracovníkmi TS, je potrebné 
nahlásiť na tel. čísla: 0905 838 736, 0918 661 456, 0905 323 403. Odvoz bude 
zabezpečený dňa: 20. 03. 2018.  Nebezpečný odpad bude možné odovzdať dňa: 
22. 03. 2018 (len jeden deň)v čase od 8.00 do 15.00 hod. Pri odovzdaní odpadu 
s obsahom škodlivín je potrebné sa preukázať občianskym preukazom.
Použité rastlinné oleje a tuky z domácností v uzavretých PET fľašiach je možné  
odovzdať počas celého roka v areáli technických služieb v pracovných dňoch pon-
delok – štvrtok od 8-00 do 15-00 hod. a v piatok od 8-00 do 13-00 hod. 

Odvoz biologicky rozložiteľného odpadu (zelený odpad zo záhrad, konáre a pod.) 
sa uskutoční podľa nasledujúceho harmonogramu:

V období od 05.03.2018 do 15.03.2018 odvoz a likvidácia zeleného odpadu sa usku-
toční na nasledovných uliciach mesta: pribenícka, horešská, e. adyho, kossutha, 
pri štadióne, újhelyská, dobranská, ľ. štúra, mierová, helmecziho, kazinczy-
ho, komenského, štefánikova, kapušanská, svätušská, boľská a hlavná.

V období od 12.03.2018 do 22.03.2018 odvoz a likvidácia zeleného odpadu sa 
uskutoční na nasledovných uliciach mesta: cyrila a metóda, j. attilu, lorántf-
fyovej, rákócziho, majlátha, nemocničná, ibrányiho, fábryho, hunyadiho, 
petőfiho, s. chalupku a m. bela.

V období od 16.03.2018 do 26.03.2018 odvoz a likvidácia zeleného odpadu sa 
uskutoční na nasledovných uliciach mesta: podhradská, l. mécsa, prameňová, 
m. leczu, kollárova, hlboká, trhovisko, rázusova, záhradná, hviezdosla-
vova, kvetná a  kostolný rad.

Za zelený odpad sa považuje biologicky rozložiteľný odpad zo záhrad, par-
kov, ovocných sadov a okrasných drevín. Zelené odpady vyložené mimo sta-
novených termínov budú považované za znečisťovanie verejného priestranstva, 
čo môže mať za následok uloženie pokuty vo výške: 33,- € v blokovom konaní, 
v rámci priestupkového konania až do výšky 1 500,- €. Odvoz  a likvidáciu zele-
ného odpadu zabezpečí pokutovaný  na vlastné náklady.Vyzývame občanov na 
dodržiavanie harmonogramom stanovených termínov a lokalít.

žiadame majiteľov osobných automobilov, aby svojimi zaparkovanými auto-
mobilmi nebránilli  odvozu komunálneho odpadu z kontajnerov.
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a királyhelmeci városi hivatal hírei

az elért eredményekről 
tájékoztatnak 
Királyhelmec vezetése februárban A helmeciekért címmel új projektet indított útjára, 
mellyel a város lakosságát az elmúlt években elért eredményekről szeretné tájékoztatni.

Pataky Károly, Királyhelmec polgármestere lapunknak elmondta, ennek első fázisa-
ként a héten néhány óriásplakátot helyzetek el a település különböző pontjain, melyek-
hez hasonlóakat hamarosan másutt is kifüggesztenek. Ezeken – közérthető formában 
– azt mutatják be, hogy az elmúlt öt év alatt mennyi sikeres pályázata volt a város-
nak, és ezekkel mekkorra támogatáshoz jutottak. A most indított projekt egyik célja, 

Most a sikeres pályázatok állnak a központban, hamarosan egyéb területek is sorra kerülnek

hogy a lakosokat részletesen tájékoztassák az önkormányzat által elért eredményekről, 
ugyanis azt tapasztalták, hogy a polgárokkal folytatott kommunikáción van mit javí-
tani. A város lapjában, a Királyhelmeci Nézetekben ugyan rendszeresen igyekeznek 
minden, a települést érintő fontos beruházásról számot adni, de a lap – különböző 
okok miatt – nem jut el mindenkihez. Az elmúlt években több lakossági fórumot is 
szerveztek, de ezek iránt minimális volt az érdeklődést. A testületi ülések közvetítését, 
bár ezt már a korábbi önkormányzatok is tervezték, máig nem sikerült megoldani. A 
város honlapját nemrégiben újították meg, ám eddig ez sem úgy működött, ahogyan az 
elvárható lett volna. A városi tévé adta lehetőségeket is jobban ki lehetne használni, és 
azt is tudomásul kell venni, hogy sokan – elsősorban a fiatalabb generáció tagjai – nem 
a hagyományos módon, újságból, televízióból vagy rádióból szerzik az ismereteiket. 
A polgármester elmondása szerint hivatalba lépése óta több olyan dologgal is fog-
lalkoznia kellett – pl. a lezáratlan bírósági ügyek, a végrehajtás, a határidőn túli tar-
tozások, stb. – melyeket elődeitől örökölt meg, ám mostanra elérkezett az idő, hogy 

olyan fejlesztéseket valósítsanak meg munkatársaival, melyeket régen prioritásként 
kezelnek. Az egyik ilyen terület a városi hivatalban működő, épp a Pataky által 
néhány éve létrehozott városmerketinggel és projektmenedzsmenttel foglalkozó 
részleg tevékenységének a javítása, illetve más részlegek munkájával való hatéko-
nyabb összehangolása. Ehhez szerencsére – a pénzügyi konszolidáció lezárultával 
– jelenleg már az anyagi feltételek is adottak. Az elképzelések szerint az elkövet-
kező hónapokban ez az osztály egy-egy szakterület bemutatását végzi majd el, így 

egyebek mellett az oktatásügy, a környezetvédelem, a sport vagy a kultúra terén 
elért sikerekről is beszámolnak. A projekt részleteiről egyébként a képviselők az ön-
kormányzat következő ülésén tárgyalnak majd, valamint szívesen fogadnak minden 
olyan visszajelzést és ötletet, mely a kitűzött célok megvalósításában segíthetnek.    

Tavaly posztumusz díszpolgára lett Királyhelmecnek Buzánszky Jenő. A díjat az 
Aranycsapat legendás jobbhátvédjének fia vette át Pataky Károly polgármestertől

felhívás kitüntetések 
adományozására
Királyhelmec város vezetése 2018-ban újra díszpolgári címeket és egyéb 
kitüntetéseket szeretne adományozni a település érdekében tevékenykedő 
személyiségeknek. A kitüntetések adományozására – a helyi lakosokon kívül – a 
városban működő intézmények vezetői és alkalmazottai, a társadalmi, a gazdasági 
szervezetek, az egyesületek, az érdekképviseleti szervek és magánszemélyek 
tehetnek javaslatot. A díjak odaítéléséről – a javaslatok elbírálását követően – a 
képviselő-testület dönt. A kitüntetéseket szeptemberben, a város napja alkalmából 
tartandó ünnepségen Pataky Károly polgármester adja át. 

Királyhelmec város három kategóriában adományozhat díjakat:

királyhelmec város díszpolgára cím – azon Királyhelmecen kívül élő személynek 
adományozható, aki huzamosabb időn át a város javára kifejtett életművével, 
kiemelkedő munkásságával hozzájárult a város hírnevének öregbítéséhez idehaza 
és külföldön. (A díj posztumusz is adható.)

királyhelmec város pro urbe díj – azoknak a személyeknek, illetve a város 
területén működő közösségeknek adományozható, akik a város gazdasági, társadalmi 
fejlődésében, a kultúra, a sport, a tudomány és a közélet területén kimagasló 
tevékenységet folytattak, maradandót alkotottak. (A díj posztumusz is adható.)  

királyhelmec város polgármesterének díja – adományozható személyeknek 
vagy csoportoknak a város fejlesztéséhez való jelentős hozzájárulás elismeréseként, 
a régió és a város méltó képviseletéért és népszerűsítéséért, non-profit szervezetben 
kifejtett aktív tevékenységért, illetve jelentősebb jubileumi évforduló elismeréseként. 

A JAVASLATOK BENyÚJTÁSI HATÁRIDEJE: 2018. június 30. 

Mesto Kráľovský Chlmec vyzýva občanov na predkladanie návrhov na udelenie 
verejných ocenení mesta Kráľovský Chlmec.

Mesto Kráľovský Chlmec môže udeliť verejné ocenenia v troch kategóriách:
 čestné občianstvo mesta kráľovský chlmec
 cena mesta kráľovský chlmec pro Urbe,
 cena primátora mesta kráľovský chlmec

Návrhy je potrebné predložiť v termíne do  30. júna  2018 

poštou: Mestský úrad Kráľovský Chlmec, L. Kossutha 99, 077 01 Kráľovský Chl-
mec resp. osobne: na sekretariát, III. poschodie MsÚ  v obálke označenej „ná-
vrh na ocenenie“.

Bližšie informácie: ildiko.molnarova@kralovskychlmec.sk,
telefonicky:   056 63 215 24, alebo osobne: oddelenie organizačné a vnútornej 
správy mestského úradu v Kráľovskom Chlmci, II. posch. č. 18.
Náležitosti, ktoré má návrh spĺňať, upravuje VZN mesta Kráľovský Chlmec č. 
2/2014, ktoré je  dostupné na webovej stránke mesta.

výzva  na predloženie návrhov na 
ocenenie významných osobností mesta

A javaslat formanyomtatványa letölthető a www.kralovskychlmec.sk honlapról, 
vagy átvehető a hivatal földszintjén található ügyfélszolgálati irodában. 
Benyújtás helyszíne: Királyhelmeci Városi Hivatal, Kossuth L. u. 99,  077 01 
Királyhelmec, titkárság, 3. emelet.  
Postai úton a Királyhelmeci Városi Hivatal, Kossuth L. u. 99, 077 01 Királyhelmec 
címre. A borítékon tüntessék fel a „javaslat kitüntetésre” megjelölést. 
E-mailben a következő címre: mesto@kralovskychlmec.sk 

bővebb információ az ildiko.molnarova@kralovskychlmec.sk e-mail címen 
vagy a 056/632 15 24-es telefonszámon kérhető, ill. személyesen a városi hivatal 
szervezési és közigazgatási osztályán (II. emelet, 18. sz. iroda).
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folyamatosan nőnek 
az adóbevételek    
Királyhelmecnek évről évre egyre nagyobb adóbevételei vannak, miközben az illetéke-
ket az elmúlt időszakban egyáltalán nem emelte az önkormányzat.  

Balogh Csaba, a Királyhelmeci Városi Hivatal vezetője lapunknak elmondta, 2015-
ben az ingatlanadóból – ide tartoznak egyebek mellett a földterületek és a felépítmé-
nyek után, természetes vagy jogi személyek által fizetett díjak –140 098 euró bevétele 
volt a településnek. Egy évvel később ugyanebből a forrásból már kb. 32 ezer euróval 
többet könyvelhettek el – 172 998 eurót. Tavaly a bevételek nagyjából a korábbi idő-
szakhoz hasonló üztemben emelkedtek, 203 129 euróra. A pozitív változásnak több, 
egymással összefüggő oka van. Egyrészt az elmúlt három évben javult a magánsze-
mélyek és a vállalkozók körében a fizetési fegyelem, ami a szigorúbb ellenőrzésnek, 
és a pontosabb nyilvántartásnak volt köszönhető. Másrészt a korábbi tartozások egy 
részét is sikerült behajtani, illetve egy új, számítógépes program használata során is 
pontosabb, és naprakészebb információk állnak a hivatalnokok rendelkezésére. 
A hivatalvezető tájékoztatása szerint az elkövetkező években az ingatlanadókból szár-
mazó bevételek további emelkedésére számítanak, mivel arra is rájöttek, hogy sokan 
ha fizetnek is ilyen illetéket, nem azt az adónemet fizetik, amelyet kellene. A műhold-
felvételek alapján készült térképeken ugyanis jól látható, hogy a városban viszonylag 
sok olyan épület van, melyet engedély nélkül építettek – így értelem szerűen adót sem 
fizetnek utánuk a tulajdonosaik –, valamint az is gyakori, hogy a felépítmények mére-
tei nem azonosak azokkal, mint amilyeneket az engedélyek kiadásakor feljegyeztek. 
Ezeket a problémákat a városvezetés mindenképp meg szeretné oldani a jövőben, ám 
arról egyelőre nem született döntés, hogy az épületek „legalizálása” pontosan hogyan 
történjen, mint ahogyan az elmaradt illeték beszedésének módja sem ismert. 

Így haladt a kivitelezés március 1-ig

köszönjük a türelmüket!
A csatornaépítési munkálatok 2017. október végével kezdődtek meg városunkban a Vá-
sártér, a Kertalja, a Szentesi, a Temető és a Stadion utcákon, valamint a Mély úton, a 
Béke utcától a Kazinczy utcáig tartó szakaszon és az Újhelyi úton. A munkálatok a 
Perbenyiki, Dobrai, Komenský és Petőfi úton folytatódnak. 
A kivitelező (a nagymihályi Chemkostav, a.s. Michalovce) mintegy 30 szakember segít-
ségével szakaszolva végzi el a beruházást, és a munkák gyors befejezését követően az 
érintett útszakaszok járhatóságát azonnal biztosítja. A szennyvízcsatorna február köze-
péig kb. 3500–4000 méteren készült el.  
Jelenleg előkészítés alatt áll a közlekedési jelzésekre és útbeosztásra vonatkozó pro-
jekt. A járási közlekedés-rendészeti felügyelőség jóváhagyását követően elkészülnek az 
egyes útszakaszokra érvényes engedélyek. Az építés ideje alatt az érintett lakosságot fo-
lyamatosan tájékoztatjuk, de bővebb információt találnak a város weboldalán és a városi 
hivatal épülete előtt található hirdetőfalon is.
Az esetleges kellemetlenségekért elnézésüket kérjük! Megértésüket köszönjük! Önö-
kért dolgozunk!

Új szolgáltatást kínál a 
királyhelmeci városi hivatal
– integrált ügyfélszolgálat
A városi hivatalban 2018. január 29-től erkölcsi bizonyítvány, cégkivonat és tu-
lajdoni lap is kikérhető, amit az integrált államigazgatási ügyfélszolgálat (IOMO) 
biztosít. Ez nagyban megkönnyíti a hivatalos ügyek intézését a polgárok számára, 
akik az anyakönyvi hivatalban vehetik igénybe az új szolgáltatásokat.
Az IOMO az állam elektronikus szolgáltatásainak hozzáférését biztosítja. Ezzel az 
ügyfél nemcsak időt, hanem pénzt is megtakarít. Az ügyfeleket a hivatal bejáratánál 
irányjelzőtáblák navigálják az ügyintézőhöz.

Ügyintéző: Kulcsár Alexandra
Városi hivatal, Kossuth L. u. 99, 2. emelet, 14. sz. iroda 
Illetékek árlistája: 
Ingatlan tulajdoni lap  7,90 euró 
Cégkivonat  4,50 euró
Hatósági erkölcsi bizonyítvány 3,90 euró

mestský úrad v kráľovskom 
chlmci  poskytUJe nové slUžby 
- integrované obslužné miesto občana

Na mestskom úrade od 29. januára 2018 už možno vybaviť aj výpis z registra 
trestov, z obchodného registra či z listu vlastníctva. V priestoroch matriky fun-
guje tzv. IOMO – Integrované obslužné miesto občana, ktoré uľahčí vybavo-
vanie úradných záležitostí.
IOMO zabezpečuje prístup k elektronickým službám štátu na jednom asistovanom 
mieste. Šetrí nielen čas, ale aj peniaze. Klientov IOMO navigujú pri vstupe do bu-
dovy nálepky a smerové tabuľky, ktoré ich zavedú priamo do určenej miestnosti. 

Vybavuje: Alexandra Kulcsárová
Mestský úrad, L. Kossutha 99, 2. poschodie,  miestnosť č. 14

Cenník poplatkov
Výpis z katastra nehnuteľnosti    7,90 eur 
Výpis z obchodného registra     4,50 eur 
Výpis z registra trestov     3,90 eur

ĎakUJeme za vašU 
trpezlivosť! 
Priebeh realizácie prác do 1. marca, informácie o aktuálnom stave

Stavebné práce na rekonštrukcii kanalizácii mesta sa začali koncom októbra 2017 
na uliciach: Trhovisko, Záhradná, Svätušská, Hlboká, Pri cintoríne, Hlboká, od 
Mierovej po Kazinczyho, Ujhelská a Pri štadióne. Bude sa pokračovať sa na uli-
ciach :Pribenícka, Dobranská, Komenského a Petofiho. Na prácach pracuje cca 
30 pracovníkov. Generálnym dodávateľom diela je spoločnosť Chemkostav, a.s. 
Michalovce. Na základe vydaných povolení dĺžka vybudovanej trasy je približne 
3500 – 4000 m. 
Na pokračovanie prác sa spracúva projekt dopravného značenia a etapizácia ulíc. Po 
odsúhlasení Dopravným inšpektorátom PZ v Trebišove sa na jednotlivé etapy vydajú 
povolenia na zvláštne užívanie komunikácií – rozkopávky. O dotknutých úsekoch  
budeme občanov informovať na webstránke a úradnej tabuli mesta.
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interjÚ

Sikeres pályázatoknak köszönhetően tavasszal több építkezés is indul Királyhelmecen. 
Május végén átadják a megújult ravatalozót, közben a város több pontján zajlik a csa-
tornahálózat építése. Iveta Sabaková osztályvezetőt a területfejlesztési és tervezési osz-
tályon zajló munkálatokról, az idei évben várható fejlesztésekről és a nyertes pályázatok 
megvalósításával kapcsolatos feladatokról kérdeztük.

hányan dolgoznak jelenleg a városi hi-
vatal területfejlesztési osztályán?
A hivatalban nemrégiben elindult egy át-
szervezési folyamat, ám ez nem érintett 
minket. Ugyanakkor nemrégiben Simon 
Péter közös megegyezéssel távozott tő-
lünk, a helye pedig egyelőre betöltetlen, 
így jómagam és egy munkatársam, valamit 
egy kisegítő asszisztens végzi a teendőket 
részlegünkön. A megüresedett helyre ha-
marosan új munkatársat választunk.

lapunkban folyamatosan hírt adunk 
a nyertes pályázatokról. a pályázatok 
megvalósításának mely fázisai érintik 
az önök osztályát?
Tulajdonképpen a pályázatok lebonyo-
lításának minden mozzanatában részt 
veszünk. A projektemendzsmenttel és 
városmarketinggel foglalkozó részleggel 
együttműködve végezzük a pályázatok-
kal kapcsolatos adminisztratív és egyéb 
jellegű előkészítő munkálatokat, az enge-
délyeztetésekkel, közbeszerzéssel kapcso-
latos munka is nálunk zajlik, végül pedig 
felügyeljük a kivitelezési munka szaksze-
rű, a tervnek megfelelő megvalósulását és 
annak elszámolását. A felújított épületek 
használatba vételéhez szükséges anyago-
kat is mi készítjük elő.

milyen pályázatokat készítenek most elő? 
A kultúrház felújítására vonatkozó pályá-
zatot emelném ki, ennek eredményéről 
szinte bármelyik nap értesíthetnek min-
ket. Az építési munkálatokkal kapcsolatos 
közbeszerzési eljárást már el is indítottuk. 
Tavasszal indul a szabadtéri központ fel-
újítása, ezzel kapcsolatban most a közbe-
szerzés kiírásához szükséges anyag előké-
szítése zajlik.
Nemrégiben átdolgoztattuk a magyar alap-
iskola tornatermére vonatkozó projektdo-
kumentációt, szeretnénk, ha a létesítmény 
nemcsak a diákok, hanem a felnőttek ré-
szére is lehetőségeket nyújtana a sporto-
lásra, a kikapcsolódásra. Az épületre tehát 
terveztünk egy emeletet, ahol fitnesszte-
rem, szauna és kávéház is helyet kapna. 
A projekt az építkezés előkészítésével 
és engedélyeztetési eljárásaival, valamint 
a háttérben zajló kreatív munkákkal halad 
előre. A felsoroltakon kívül a Lorántffy-
kastély és a Hősök tere felújítására, az ún. 
„OPP” épület rekonstrukciójára, valamint 
a magyar alapiskola nyílászáróinak cseré-
jére vonatkozó pályázatokat készítjük elő.

milyen egyéb munka zajlik még jelen-
leg az osztályon?
Javában tart a ravatalozó modernizálása, 
amit a város saját költségvetéséből valósít 
meg. Ez a fejlesztés az új köztemető komp-
lex rekonstrukciójának első fázisa. A beruhá-
zás második részében egyebek mellett egy új 
parkoló épül. A tervek szerint ezek a munká-
latok május végéig befejeződnek. 
Elkészítettük a Stadion utcán kialakítandó 
szelektívhulladék-gyűjtő udvar projektdo-
kumentációját, amelyre már megkaptuk a 
szükséges engedélyeket, jóváhagyásokat. 
Várjuk a pályázati kiírást, és azon dolgo-
zunk, hogy a projekt utólag bekerülhessen 
a kormány által már elfogadott akcióterv-
be, amelyben szerepel egy Királyhelme-
cen működő szociális vállalat létrehozása 
is. A tervek szerint ennek a vállalatnak 
egy új épület ad helyet, ahol a város tér-
kőgyártó üzeme működik majd. Az erre 
vonatkozó projektdokumentáció engedé-
lyeztetés előtt áll. Mindeközben felügyel-
jük a csatornahálózat kiépítésével járó 

munkálatokat, melyeket igyekszünk úgy 
szervezni, hogy a kivitelező cégek kizáró-
lag csak arra az időszakra zárják le a város 
egyes szakaszait, amíg az elengedhetetlen 
a munkálatok miatt.

milyen további tervek megvalósítása áll 
önök előtt 2018-ban?
Az idei év során tervezzük további két 
parkoló kiépítését – az Ibrányi és a Kos-
suth utcán (a 608-as számú lakóház mö-
gött). A Kossuth utcai parkoló építése so-
rán a megrongálódott útszakasz javítását, 
valamint az esővíz elvezetését is szeret-
nénk megoldani.
A városvezetés idén is igyekszik kihasznál-
ni a pályázati lehetőségeket; ebben az évben 
már több új pályázatot is beadtunk. Hozzá-
járulást igényeltünk a Szlovák Labdarúgó-
szövetség pénzalapjából, a támogatásból a 
helyi stadion kiszolgáló épületét szeretnénk 
felújítani – kicserélnénk az ablakokat, felújí-
tanánk a padlót, korszerűsítenénk az öltöző-
ket és a zuhanyozókat. A kormányhivataltól 
egy másik projektre közel 20 ezer eurót 
igényeltünk. A pályázat elsődleges célja a 
Fábry utcai óvoda udvarán egy új játszótér 
építése, és sportfelszerelések vásárlása a vá-
rosban működő labdarúgó-szakosztálynak.

tavaly ilyenkor nagy gondot okozott 
a számtalan kátyú. idén jobb a helyzet 
ezen a téren?
A tél a kátyúk keletkezésének ideje: az 
aszfaltburkolatok a fagyási-olvadási cik-
lusok gyors váltakozása miatt károsod-
hatnak. Az útkarbantartásra tavalyhoz 
hasonlóan idén is 30 ezer eurót különített 
el a város, ebből az összegből a legrosz-
szabb állapotban lévő úthibákat javítják 
majd ki azokon a szakaszokon, ahol az 
aszfaltot egyelőre nem bontják fel a szeny-
nyvízcsatorna-hálózat megépítése miatt. 
A komplex útfelújítást azonban továbbra 
sem lehet elvégezni, mivel a város egész 
területén nem épült meg a szennyvízcsa-
torna-hálózat. 

úgy tudom, az utóbbi időben a város 
több földterületet is visszaszerzett, me-
lyek így az önkormányzat vagyonát 
gyarapítják.
Így igaz, az elmúlt időszakban kb.15 ezer 
m2 nagyságú terület került vissza a város 
tulajdonába. Több esetben sikerült rendezni 
a területek tulajdonjogi viszonyát is, ennek 
köszönhetően nemcsak újabb pályázati lehe-
tőségek nyíltak meg előttünk, hanem a város 
vagyona is gyarapodott. Természetesen to-
vábbi földterületek visszaigénylését tervez-
zük, valamint szeretnénk a közterületek és 
középületek alatt lévő parcellák tulajdonvi-
szonyát is rendezni.

az idei is a pályázatok éve lesz
Interjú Iveta Sabaková osztályvezetővel

rok 2018 bude rokom projektov 
Rozhovor s Ivetou Sabakovou 

koľko ľudí pracuje na oddelení 
územného rozvoja a plánovania?  
Na mestkom úrade sa nedávno začala 
reorganizácia, ktorá sa nás netýkala. 
Náš kolega Peter Simon opustil oddele-
nie na základe vzájomnej dohody, jeho 
miesto zatiaľ nie je obsadené, a tak po-
vinnosti oddelenia plním ja s kolegy-
ňou a pomocným asistentom. Na voľnú 
pozíciu v blízkej budúcnosti bude vy-
hlásené výberové konanie. 

našich čitateľov neustále informu-
jeme o úspešných projektoch mesta. 
ktoré fázy realizácie projektov sa tý-
kajú vášho oddelenia? 
Sme vlastne prítomní pri celom procese 
realizácie projektov. Spolu s oddelením 
projektového manažmentu a mestského 
marketingu vykonáme administratívne 
a ďalšie prípravné práce týkajúce sa 
projektov. Naše oddelenie zabezpečuje 
ich odsúhlasenie a verejné obstaráva-
nie, kontroluje či realizácia stavby  pre-
bieha v súlade s odsúhlaseným plánom, 
a tiež vykonáva kontrolu rozpočtu. Za 
dokumenty nevyhnutné k uvedeniu ob-
novených budov do prevádzky takisto 
zodpovedá naše oddelenie. 

na akých projektoch pracujete v sú-
časnosti? 
Vyzdvihla by som projekt na obno-
venie kultúrneho domu, informáciu 
o úspešnosti projektu môžeme oča-
kávať v najbližších dňoch. Prebieha 
verejné obstarávanie na uskutočnenie 
stavebných prác. Na jar sa začína re-
konštrukcia amfiteátra, pracujeme na 
materiáloch potrebných k vyhláseniu 
verejného obstarávania. 
Nedávno sme prepracovali projekto-
vú dokumentáciu telocvične základnej 
školy s vyučovacím jazykom maďar-
ským. Naším cieľom je, aby budova 
ponúkala možnosť na šport a rekreáciu 
nielen pre žiakov, ale aj pre dospelých. 
Preto na budovu plánujeme postaviť 
poschodie, kde by sa prevádzkovalo 
fitness centrum, sauna a kaviareň.  Pro-
jekt napreduje, práve sa pripravujú po-
volenia, kreatívne práce a stavba. Ok-
rem uvedeného pripravujeme aj pro-
jekt na obnovenie Námestia hrdinov, 
rekonštrukciu tzv. budovy  OPP a vý-
menu okien a dvier v základnej škole  s 
vyučovacím jazykom maďarským. 

aké ďalšie práce má na starosti vaše 
oddelenie? 
Modernizácia domu smútku ešte nie je 
dokončená, tento projekt je financova-

Vďaka úspešným projektom sa v Kráľovskom Chlmci realizujú rôzne stavebné prá-
ce. Na konci mája odovzdajú obnovený dom smútku, pričom vo viacerých častiach 
mesta pracujú na reonštrukcii kanalizácii. Vedúcu oddelenia Ivetu Sabakovú sme 
sa spýtali na činnosť oddelenia územného rozvoja a plánovania, na tohtoročný roz-
voj, či realizáciu úloh súvisiacich s úspešnými projektmi. 

ný z vlastného rozpočtu mesta. V prvej 
etape ide o kompletnú rekonštrukciu 
nového verejného cintorína,  druhá 
etapa je zameraná na výstavbu nového 
parkoviska. Podľa plánov budú práce 
ukončené do konca mája. 
Pripravili sme projektovú dokumentá-
ciu zberného dvora pre selektívny od-
pad, ktorý postavíme na ulici Pri Šta-
dióne. Potrebné povolenia a schválenia 
už máme k dispozícii. Teraz čakáme na 
vyhlásenie výzvy. Pracujeme na tom, 
aby sa projekt dostal do vládou uzna-
ného akčného plánu, v ktorom sa na-
chádza aj založenie sociálneho podnik  
v Kráľovskom Chlmci. Mal by sídliť 
v novej budove, v ktorej by bol zria-
dený  aj mestký podnik na výrobu dla-
žieb. Príslušná projektová dokumen-
tácia momentálne čaká na schválenie. 
Dohliadame aj na budovanie kanalizá-
cie, práce sa snažíme naplánovať  tak, 
aby vykonávateľ uzavrel jednotlivé 
časti mesta len na dobu, ktorá je nevy-
hnutná na vykonanie prác. 

aké ďalšie projekty plánujete zreali-
zovať v roku 2018? 
Tento rok chceme vybudovať ďalšie 
dve parkoviská – na uliciach Ibrányi-
ho a Kossutha (za bytovým domom č. 
608). Pri budovaní parkoviska na ulici 
Kossutha chceme opraviť aj poškode-
né časti cestnej komunikácie a vyriešiť 
problém odvádzania dažďovej vody. 
Vedenie mesta sa snaží využiť projekto-
vé možnosti, tento rok sme podali viac 
žiadostí o pridelenie dotácií. Finančnú 
podporu sme žiadali aj od Slovenského 
futbalového zväzu. Ak uspejeme plánu-
jeme rekonštrukciu služobnej budovy 
mestského štadióna – vymeniť okná a 
dlažbu, modernizovať šatne a sprchy.  
Na ďalší projekt sme žiadali od minis-
terstva vyše 20 tisíc eur. Prvotným cie-
ľom projektu je vytvoriť nové ihrisko 
na dvore materskej školy na ulici Fáb-
ryho a nakúpiť športové vybavenie pre 
mestský futbalový zväz.  

vlani v tomto období výtlky spôso-
bili veľké problémy. aká je situácia 
tento rok? 
Zima je obdobím výskytu výtlkov: as-
faltový povrch sa poškodí kvôli rýchle-
mu striedaniu cyklov zamŕzania a od-
mŕzania. Mesto, rovnako ako vlani, aj 
v tomto roku vyčlenilo 30 tisíc eur na 
údržbu ciest. Z tejto sumy plánujeme fi-
nancovať opravu najzávažnejších chýb 
na úsekoch, kde asfaltový povrch ne-
bude narušený kvôli budovaniu kana-
lizácie. Kompletná rekonštrukcia ciest 
sa nemôže uskutočniť, kým kanalizácia 
nie je dokončená na celom území mesta. 

podľa našich informácií mesto nedáv-
no získalo späť viac pozemkov, ktoré 
tak doplnili celkový majetok mesta. 
Je to pravda, v uplynulom období sa 
dostalo do vlastníctva mesta územie 
s celkovou rozlohou cca 15 tisíc m2. 
Vo viacerých prípadoch sa nám po-
darilo upraviť aj vlastnícky vzťah 
pozemkov, vďaka čomu sa pred nami 
otvorili nové projektové možnosti a 
zvýšil sa majetok mesta. Samozrej-
me, chceme získať naspäť aj ďalšie 
pozemky, a tiež plánujeme upraviť 
vlastníctvo pozemkov pod verejnými 
priestranstvami a budovami. 
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základná škola, l. kossutha királyhelmeci alapiskola

Workshop
A királyhelmeci alapiskola Csoportmunka kicsit másképp címmel rendezett műhely-
munkát január 18-án. Az esemény a KIP on learning Interreg V-A Szlovákia-Magyaror-
szág Együttműködési Program keretén belüli nyertes oktatási projekt részeként valósult 
meg az Európai Regionális Fejlesztési Alap támogatásával. A műhelymunka központi 
témája a csoportmunka és annak megvalósítása volt kooperatív technikák segítségével. 
A kooperatív technikákon túl terítékre került a motiváció és a csoportalkotás témája is. 
A Bodrogköz és az Ung-vidék pedagógusai mellett a műhelymunkán részt vettek a pro-
jekten belüli partneriskolák – a magyarországi Komárom Feszty Árpád Általános Isko-
la, valamint az ógyallai Feszty Árpád Alapiskolában és Óvoda pedagógusai is. Szabó 
Ferdinánd igazgató úr megnyitója után Berta István pedagógus, projektvezető tartott 
rövid, érdekes előadást a motiváció szerepéről a tanítási órán. Máté Adrianna pedagógus 

a csoportalkotás lehetőségeit vázolta fel, majd a munka három szekcióban folytatódott.
Fecsó Szilárd, az eperjesi Metodikai és Pedagógiai Központ munkatársa, Csodakamra 
címmel tartott foglalkozást. Iskolánk is büszkélkedhet egy néprajzi kiállítással, amely a 
szövés, a fonás, a kenyérsütés egykor használt eszközeit mutatja be. A műhelymunka gya-
korlati részében a pedagógusok azt sajátíthatták el, hogyan csempészhetik be a tanítási 
órákba a múzeumpedagógia módszereit. Majer Tímea és Berta István a csoport fejleszté-
sének szükségszerűségére és céljaira hívta fel a workshopjukon résztvevők figyelmét. Illés-
né Popália Irén és Leczo Kornélia a Dráma a tanteremben címet viselő foglakozáson 
bemutatták, hogyan illeszthetők be a drámapedagógia eszközei a csoportmunkába egy 
osztályfőnöki óra keretén belül, melyet a tolerancia, előítélet és másság kulcsszavak 
köré építettek fel. A feladatmegoldások és a játék közben a dramatikus gyakorlatok, 
a dramatikus játék és a tanítási dráma kapott főszerepet.
A műhelymunkák befejeztével az egyes szekciók beszámolójával ért véget a program.

Illésné Popália Irén

farsangoltunk az ovisokkal
Januárban ismét „bekukkantottak hozzánk” az ovisok. Az Itt a farsang, áll a bál! című 
vidám, játékos délutánon megismertettük velük a farsangi szokásokat, játékokat.
Érkezéskor minden ovis kapott egy-egy színes varázslókalapot a fejére, majd jött egy 
rövid beszélgetés a farsangi szokásokról, és kezdődhettek a játékok, versenyek. A zenei 
alapot a Ghymes zenekar gyerekdalai adták, az apró lábak erre ropták a nyitótáncot. A 
mulatság seprűtánccal folytatódott, majd álarckészítés következett. Minden gyerek el-
készíthette az általa kiválasztott állatmaszkot, a következő versenyek során már ezeket 
viselve állhattak rajthoz. 
Nagy örömünkre szolgált, hogy újra együtt tölthettünk egy önfeledt, vidám délutánt. Kö-
szönet a kedves szülőknek, hogy ismét elhozták hozzánk csemetéiket. Legközelebb febru-
ár 13-án várjuk sok szeretettel farsangi fánksütésre a „bekukkantani vágyókat”.

                                                                                             Illésné Popália Irén

ii. helmeczy mihály anyanyelvi vetélkedő és rajzverseny
A Királyhelmeci Alapiskola 2018. január 19-én második alkalommal rendezte meg a 
Helmeczy Mihály Anyanyelvi Vetélkedőt, amelyen hét iskola háromfős csapatai mérhet-
ték össze tudásukat. A résztvevők nemcsak a Bodrogközből és az Ung-vidékről érkez-

tek – Bélyből, Nagygéresből, Nagyszel-
mencről, a helyi gimnáziumból –, hanem 
Ógyalláról és a magyarországi Komárom-
ból is. A vetélkedő írásbeli része sokrétű 
tudást igényelt. A játékos anyanyelvi fel-
adatok mellett a kérdések a nyelvújítást, 
Királyhelmec történelmét, a városhoz 
kötődő írók, költők életét és munkássá-
gát is érintették. A feladatlapok kitölté-
sét követően a csapatok verset faragtak a 
nyelvújító Helmeczy Mihály által alkotott 
10 szó felhasználásával. A versenyt az Ac-
tivity játék zárta. A vetélkedő szünetében 
az alapiskola igazgatója, Szabó Ferdinánd 
beszélgetett Nádasdi Péter színművésszel 
élete legmeghatározóbb elemeiről: a fut-

ballról, a zenéről és a színjátszásról. Az ebédszünet után került sor az eredményhirdetés-
re. Első helyen a Királyhelmeci Alapiskola csapata végzett megelőzve a Királyhelmeci 
Gimnázium és a Nagyszelmenci Alapiskola tanulóit.  Az anyanyelvi vetélkedő nyertes 
csapattagjai mellett díjazták a korábban meghirdetett rajzverseny győzteseit is.
Iskolánk győztes csapatának tagjai: Ténai Lúcia  IX.B. Majer Noémi VII.B, Pandi Ádám 
VIII.B. Felkészítőik Pandi Zsauzsa és Icso Edit pedagógusok voltak. 

Balog Adél

zážitky z lyžiarskeho výcviku
Myšlienka, že v tomto školskom roku pôjdeme na lyžiarsky výcvik, nás tešila od 
začiatku školského roka. Tešili sme sa na spoločný pobyt s kamarátmi a pre nás, 
ktorí bývame na nížine, je lyžovačka neskutočná exotika.
Dňa 8. januára sme sa všetci stretli pred školskou jedálňou, rozlúčili sme sa 
s rodičmi a v sprievode pani riaditeľky Hudákovej a pánov učiteľov – Dajkovej 
a Daka sme vyrazili do Litmanovej v okrese Stará Ľubovňa.  
Ešte v ten deň sme sa vybrali celí nedočkaví na svah. Samozrejme, lyžovačka sa 
nezaobišla bez pádov. Najťažší bol výstup na svah. Lyžovali sme sa celý týždeň, ale 
v stredu a v piatok iba doobeda. Počasie snehu veľmi nežičilo, lebo bolo teplo. Vo 
voľnom čase sme chodili do Kauflandu, hrali sme bowling a biliard v hotelovej 
klubovni. Najlepší bol pán učiteľ Dako, ktorého nik neporazil. V stredu sme boli 
na exkurzii v Nestville parku. Vyrábajú tam whisky. Bolo to úžasné vidieť, ako z nie-
koľkých kíl jačmeňa vznikne kvalitný alkoholický nápoj. Ochutnať sme ho, samozrej-
me, nemohli. Ale potom sme šli do výrobne čokolády a tam sme si dali pohár horúcej 
čokolády. Veľa sme jej vypiť nemohli, lebo bola veľmi sýta.Vo štvrtok večer sme mali 
rozlúčkovú diskotéku. Všetci sme sa dobre bavili, lebo chlapci hrali skladby na želanie. 
V piatok sa nám odtiaľ odchádzalo veľmi ťažko, nikomu sa nechcelo ísť domov. Aj 
keď sa z nás nestali majstri sveta, ale všetci sme skúsili, ako sa lyžuje. Niektorí stáli na 
lyžiach prvýkrát v živote. Dobre sme sa cítili aj s učiteľmi, ktorým ďakujem, že sa o nás 
celý týždeň starali. Nemali sme ťažké úrazy, len Bianka si udrela koleno a Andrejka 
sa trošku zľakla, lebo spadla. No, a nezabudnem na vystrašený pohľad pani učiteľky 

návšteva štátneho divadla v košiciach
Dňa 22. januára sa vybrali žiaci 7. a 8. ročníka ZŠ v Kráľovskom Chlmci do Štát-
neho divadla v Košiciach. Všetci sme sa veľmi tešili a brali sme to ako odmenu po 
polročných testoch a skúšaní v škole. Na vlakovej stanici sme sa stretli s našimi 
učiteľmi – pani učiteľkou Fazekašovou, Gérešiovou a pánom učiteľom Pállom, 
ktorí nás do divadla sprevádzali.
Mnohí z nás boli plní očakávania, lebo sme ešte v divadle neboli. A veru nás nesklama-
lo! Bola to obrovská budova! Hľadisko sa nám zdalo ako v paláci. Sedadlá boli mäkké 
a lóže pozlátené. Niektorí žiaci sedeli aj tam. Bolo tam aj veľa pekných obrazov.
Divadelné prestavenie malo názov Ronja – dcéra zbojníka. Predstavenie sa nám 
veľmi páčilo. Herci mali kostýmy, aké sa nosili dávno. Hrali naozaj výborne a na 
konci sme všetci nadšene tlieskali. Po hre sme sa tradične vybrali do Au parku na 
nákupy, a potom už vlakom domov.  Tento deň sa nám veľmi páčil, lebo bol plný 
zážitkov z predstavenia. Tešilo nás aj to, že sme mohli byť spolu s kamarátmi. 
Ďakujeme pánom učiteľom, že nás do Košíc zobrali.

Laura Nagyová, 7. C

Dajkovej, ktorá sa bála, že sa autobus s nami prevráti do potoka!
Cítili sme sa všetci naozaj veľmi dobre.

Peter Gornyitzki, 8. A (Foto: Mgr. Timea Dajková)

záverečný tanečný venček žiakov 
Kurz spoločenského tanca sa v ZŠ na Kossuthovej ulici koná každý druhý rok. 
Preto sa ho zúčastňujú naraz žiaci dvoch ročníkov – ôsmeho a deviateho. 
Už od septembra minulého roku sme sa každý piatok stretávali v telocvični našej 
školy, kde sme sa učili základy spoločenských tancov. Tanečný kurz viedol pán Ing. 
Štofan . Naučili sme sa 15 tancov: valčík, polku, čardáš, foxtrot, letkis, atď.   
Vyvrcholením kurzu bol slávnostný ples, nazývaný Záverečný venček, ktorý sa konal 
3. februára 2018 v areáli Gymnázia v Kráľovskom Chlmci. Naše tanečné umenie sme 
predviedli rodičom, učiteľom a pozvaným hosťom až večer. Pozvali sme vedenie ško-
ly – pani riaditeľku Hudákovú a pani zástupkyňu Muskovú a aj naše triedne učiteľky 
– pani učiteľku Slovinskú, Marciovú, Dajkovú, Balogh Tárczy a Molnárovú. 

Celkovo nás tancovalo 21 párov. Najprv sme sa predstavili povinnou časťou, ale 
po večeri to už bolo voľnejšie a tancovali sme rôzne zábavné tance – stoličkový, 
jablkový, atď. Pri záverečných slovách pán Štofan vyjadril  nadmernú spokojnosť 
s priebehom tanečného kurzu. Aj my mu srdečne ďakujeme za úžasnú atmosféru, 
ktorá panovala na kurzoch a hlavne na záverečnom venčeku.

Text a foto: Redaktor junior TASR  Bartolomej Balogh, 8.A
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királyhelmeci gymnázium

királyhelmeci óvoda

királyhelmeci speciális alapiskola

királyhelmeci szakközépiskola

nyílt napok a királyhelmeci szakközépiskolában
Felgyorsult világban élünk, a mindennapok új kihívások elé állítják nemcsak a diákokat, 
a tanárokat, hanem a szakmával rendelkező felnőtteket is. A Királyhelmeci Szakközép-
iskola azonban sikeresen alkalmazkodott a jövő elvárásaihoz. 
Intézményünk a már meglévő szakokon és szakmákon kívül új, versenyképes technikai 
irányzatú szakokat akkreditált. A közelmúltban kibővítettük a klasszikus tanmenetet, a ke-
reskedelmi akadémia mellett új szakként a logisztika nyújt lehetőséget a továbbtanulásra. A 
sikeresen működő hároméves szakiskolai képzés is új szakmákkal bővült, a szakmunkás-
bizonyítvánnyal rendelkező diákokat pedig továbbra is várjuk a felépítményi szakokon.
Azok a diákok, akik szeretnék külföldön is kipróbálni magukat, részt vehetnek az Eras-
mus+ programjaiban. A határon túli szakgyakorlat új technikák megismerését és gya-
korlását is lehetővé teszi. Idén februárban 15 tanulónk vett részt gyakorlati oktatáson 
Egerben. A különböző üzemekben autószerelők, villanyszerelők, fodrászok kóstolhat-
tak bele a munka világába. A jövő tanévben Prágába szeretnénk eljuttatni diákjainkat az 
Erazmus+ program keretén belül. 

Idén zárul a Szakszerűen és modernül nevezetű projektünk, amely az e-learning oktatást 
teszi lehetővé a diákjaink számára. Jelenleg három fontos pályázatunk elbírálására vá-
runk. Az Oktatás- és Földművelésügyi Minisztériumok által támogatott pályázatok cél-
ja az elektrotechnikai, gépészeti és autódiagnosztikai képzések színvonalának növelése 
és fejlesztése iskolánkon. A harmadik projekt a Királyhelmeci Regionális Szakképzési 
Központ kialakítását szolgálná az intézményünkben. Mindhárom pályázat sikere egye-
dülálló lehetőséget biztosítana diákjaink és továbbtanulni vágyó személyek részére.
Mindezt és sok minden mást is bemutattunk a félévi bizonyítványosztás időszakában meg-
rendezett nyílt napokon a hozzánk érkező majd 200 alapiskolás tanulónak. A nyílt napot 
a Technika és közgazdaságtan napja című programsorozat előzte meg, amely rendhagyó 
betekintést nyújtott középiskolánk közkedvelt szakjaiba és szakmáiba az alapiskolások 
számára. A tartalmas program láthatóan megelégedéssel töltötte el a kilencedikes diáko-
kat. Szeptemberben Veletek ugyanitt! – búcsúztunk a viszontlátás reményében.

Pankovics Andrea, tanár

pénzügyi vetélkedő a gimnáziumban
Idén harmadik alkalommal rendezte meg a Királyhelmeci Gimnázium A pénz világa 
című vetélkedőt, melyen öt csapat vett részt. A meghívottak között voltak a helyi ma-
gyar alapiskola diákjai is. Az első fordulóban az otthon elkészített poszterek versenyez-
tek. Volt, aki a kivitelezésre, volt, aki a jó ötletre fektette a hangsúlyt. Ezt a fordulót a 
gimnázium csapata nyerte. 

A gimnázium győztes csapata: 
Kohut Laura, Pollák Fanny és Nagy Balázs

A további öt fordulóhoz a csapattagoknak 
megfelelő elméleti ismeretek és gyakor-
lati készségek birtokában kellett lenniük. 
A verseny végeredménye csak az utolsó 
forduló legvégén alakult ki. Első helyen a 
gimnázium csapata végzett, szorosan mö-
göttük a helyi magyar alapiskola követke-
zett, a képzeletbeli dobogó harmadik foká-
ra pedig a bolyi alapiskola résztvevő diák-
jai állhattak fel. A megmérettetésről, amely 
egyébként vidáman, jó hangulatban zajlott, 
mindenki kisebb-nagyobb jutalommal és 
sok új ismerettel térhetett haza.

a királyhelmeci speciális alapiskola életéből…
A téli szünet után diákjaink újult erővel és friss lendülettel vágtak neki a második félév-
nek. Az elmúlt két hónap gyorsan elrepült, ugyanakkor mozgalmas is volt. 
Az iskolai szavalóversenyen tanulóink megelevenítették az irodalom, a vers, a próza 
csodálatos világát. Öröm volt látni a szavalók igyekezetét és lelkesedését.

Az oktató-nevelő munka nélkülözhetetlen része, hogy felkeltsük gyermekeink érdeklő-
dését olyan értékek iránt, melyekre később lehet építeni. Ilyen a természet szeretete, az 
élővilág tisztelete és a környezetvédelem jelentősége. Feladatunknak tartjuk, hogy tanu-
lóink már kisgyerekkorban felfigyeljenek a környezet értékeire és arra, hogy mindannyi-
an felelősek vagyunk a minket körülvevő világért, ezért interaktív foglalkozást szervez-
tünk, melynek központi témája a madarak védelme és gondozása volt a téli időszakban. 
A gyerekek szívesen kapcsolódtak be a foglalkozásokba. A feladatok megoldása során 
ismereteket szereztek az itthon telelő madarakról és azok téli táplálásáról. A nap során 
madáretetőket készítettek, melyeket az iskola udvarán helyeztünk el. A kis nebulók iz-
gatottan várták, mikor jelennek meg az első csiripelő vendégek. 
A farsang időszaka mindenhol a mulatságról, vidámságról szól. Február 13-án mi is 
farsangi maszkabált rendeztünk, amelyen dallal, tánccal búcsúztattuk el a telet. A diákok 
és pedagógusok szebbnél szebb jelmezekben, maskarákban, álarcokban vonultak fel. A 
jó hangulatot a tanulók zenés, táncos, verses műsora fokozta. 

Dakos Szilvia

A szavalóverseny győztesei: Kolibik Iveta és Sebastian Hami (1.hely), Bodor Gabriel 
(2.hely), Gatyás Rebeka (3.hely), Pešta Tomáš (különdíj)

mozgalmas február az óvodában
“Milyen a jó szülő?!” címmel családterapeuta által irányított beszélgetést szerveztünk 
februárban a Fábry utcai óvodában. A Családdal együtt példával program – „CSEPP” 
projekt keretén belül megvalósult eseményen szülők, alapiskolás tanárok, óvodapeda-
gógusok vehettek részt, de szívesen fogadtunk bárkit, aki a téma iránt érdeklődött. A 
kezdeményezés célja többek között az volt, hogy bevonjuk a szülőket az óvodai életbe, 
segítséget nyújtsunk a nevelési problémák megoldásában. 

Míg a felnőttek a nevelés bonyolult kérdésé-
vel foglalkoztak, az óvodások nagy izgalom-
mal és lelkesedéssel készülődtek a farsangi 
mulatságra, ahol aztán vidáman táncoltak és 
énekelték a farsangi dalokat. A farsangi mu-
latság alatt bőszen csengtek, zörögtek a kis 
ritmushangszerek, hogy ricsajukkal elijesz-
szék a hideget és a telet. Nem csoda, hogy a 
jelmezbe bújt gyerekek élvezik a farsangot, 
hiszen ők ebben a korban még képesek át-
lényegülni páncélt viselő harcossá, vitézzé, 
tündérkirálynővé, varázslóvá, szupermen-
né, pókemberré és megannyi fantázia szülte 

alakká. Az óvónők pedig örömmel segítik őket ebben a csodálatos átalakulásban.
Már készülünk a tavaszra, az évszak adta lehetőségek kihasználására, ám addig sem tét-
lenkedünk. A napokban ételkóstolót szervezünk a szülők számára, akik a konyhavezető 
jóvoltából (egy diabetikus előadását követően) megismerkedhetnek az óvodai ízekkel. 
Ezúttal a körözöttek kerülnek a falatkák tetejére. 

Kiss Katalin
megbízott igazgató

megbízott igazgató került a királyhelmeci óvoda élére
Kiss Katalin igazgatóhelyettes vezetheti megbízott igazgatóként hat hónapig a király-
helmeci óvodát, miután a posztra korábban kiírt pályázat eredménytelenül zárult.

A királyhelmeci intézmény élén az elmúlt években Illés Szilvia állt, akinek idén 
február végén lejárt az ötéves igazgatói megbízatása. Az iskolaszék január 24-én 
tartotta az igazgatóválasztást. A kiírt pályázatra hárman jelentkeztek. A három je-
lentkező közül azonban senkinek sem sikerült megszereznie az iskolaszék többsé-
gének támogatását, így Pataky Károly polgármester ideiglenesen Kiss Katalin igaz-
gatóhelyettest bízta meg az intézmény vezetésével. 
Kiss Katalinnak, aki egyébként 1989. óta dolgozik óvónőként Királyhelmecen, jú-
lius végén jár le a megbízatása. A törvények értelmében az igazgatói állást addigra 
újra meghirdetik. 

na čele materskej školy v kráľovskom chlmci bude 
poverená riaditeľka

Výberové konanie na voľnú pozíciu  riaditeľky materskej školy bolo neúspeš-
né. Doterajšia zástupkyňa riaditeľa Katarína Kissová bude viesť materskú 
školu po dobu 6 mesiacov, ako poverená riaditeľka. 

V predchádzajúcich rokoch materskú školu riadila Silvia Illésová, ktorej päť-
ročné funkčné obdobie končilo vo februári 2018. Školská rada uskutočnila 
voľbu riaditeľa 24. januára. O pozíciu sa uchádzali traja záujemcovia, avšak 
ani jeden nezískal podporu väčšiny školskej rady. Preto primátor mesta Karol 
Pataky dočasne poveril jej riadením zástupkyňu riaditeľa, Katarínu Kissovú.  
Funkčné obdobie poverenej riaditeľky, ktorá učí v materskej škole v Kráľov-
skom Chlmci od roku 1989, končí koncom júla 2018. V zmysle zákona bude 
na voľnú pracovnú pozíciu riaditeľa vyhlásené nové výberové konanie. 
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királyhelmeciek közélet

a versek bűvöletében...

milyen érzés volt egy rangos díjátadó 
ünnepségen szerepelni?
Csodálatos érzés volt számomra, hogy 
vendégként szerepelhettem egy ilyen 
nagyszabású rendezvényen. Az esemény-
re meghívott szereplőknek voltak közös 
programjaik, így adott volt a lehetőség 
a megismerkedésre. Ezért az élményért 
az Anyanyelvápolók Szövetségének le-
hetünk hálásak. A Vigadó pedig csodás! 
Még most is nehezemre esik elhinni, hogy 
ott lehettem és az Őszikékből mondhattam 
el részleteket; a kedvenceimet!

mikor és hogyan szeretted meg a ver-
seket? 
Azt hiszem, ez a szeretet fokozatosan ala-
kult ki a szavalóversenyekre való felkészü-
léskor, a versekkel való beható foglalkozás 
során, a magyarórákon és a színjátszó iro-
dalmi színpaddal eltöltött idő alatt. A „kap-
csolatunkat” a költészettel később a hozzám 
közel álló, irodalomkedvelő társasággal si-
került elmélyíteni. A versekben kezdetben 
leginkább azt szerettem, hogy képesek átad-
ni olyan érzéseket, impressziókat, amelyek 
a mindennapi beszélgetések során nem for-
dulnak elő. Később egyre több okot talál-
tam a versek világában való elmélyülésre. 

értelmezed is a verseket? olvasol ta-
nulmányokat, szakirodalmat, hogy mi-
nél mélyebben megértsd a vers komplex 
világát? vagy csak az előadókészséged-
re támaszkodsz szavaláskor?
Ha verset mondok, szeretek megismer-
kedni a költővel, a vershez való kapcsola-
tával, esetleg a vers elemzésével. Szavalás 
közben szívesen képzelem magam a szer-
ző helyébe, ez pedig csak úgy lehetséges, 
ha a szöveg minden sorát pontosan értem. 
Azokat a költeményeket adom elő legjob-
ban, amelyekkel „személyes kapcsola-
tom” van. Elég egy gondolat, egy érzés, 
amivel azonosulni tudok. Ha megvan a 
verssel az összhang, akkor már úgy ér-
zem, hogy jó úton halad a felkészülés. 

a verskedvelők közül sokan nyitottak a 
színház világa felé is. te is érdeklődsz a 
színművészet iránt? 
Igen! Emlékszem, hogy a színház óvó-
dás koromban fogott meg először, azóta 
is a hatása alatt vagyok. Az első nagy 
élményem a Padlás című musical volt, 
az előadás egy-két pillanatára még ma is 
emlékszem. Később, az alapiskolában, 
Bodnár Júlia tanárnő mellett csak még 
jobban megszerettem, nem is beszélve 
aztán az Újhelyi Teátrumról, s a Sycorax 
színjátszó csoportról, amely ezen a téren 
számomra meghatározó lett. A csoportot 
Pekárovics Marianna tanárnő vezeti (ő 
készít fel engem a többi versenyre is), s 
immár hatodik, de sajnos utolsó évem töl-
töm velük. Már most hiányzik a csapat, a 
közös munka. Remélem, a színjátszás a 
jövőben is megmarad az életemben.

a középiskola befejezése után milyen 
terveid vannak? 
A gimnáziumi évek idén véget érnek, 
egyelőre nincs konkrét tervem a jövővel 
kapcsolatban. Kiszemeltem magamnak 
néhány egyetemet, de még nem dőlt el 
bennem, melyik irányba induljak. A mű-
vészetekkel továbbra is foglalkozni fogok, 
idővel kialakul majd, hogy a „kapcsolat” 
komolyabbra fordul-e. Az írást soha sem 

A Komáromban megrendezett X. Kaszás Attila Versmondó Fesztiválon a legjelentősebb 
elismerésnek számító Kaszás Attila-díjat tavaly a kiskövesdi Bari Fatima érdemelte ki. 
A sikeres szereplésnek köszönhetően a 19 éves gimnazista tavaly novemberben részt 
vehetett a Pesti Vigadóban megtartott legrangosabb díjátadó gálaesten.
Rovatunkban most először fordul elő, hogy akit bemutatunk, az nem királyhelmeci, ám 
ezúttal kivételt tettünk. Bari Fatima ugyanis az utóbbi években a Királyhelmeci Gimná-
zium diákjaként szerzi a sikereit, öregbítve ezzel Királyhelmec hírnevét. 

erőltetem, az ilyesmit nem is lehet. Ha si-
keres lesz, boldogan írok majd, de azt sem 
tartom tragédiának, ha időnként a fiókom-
ban landol az alkotásom.
 
a katedra c. folyóiratban nemrégiben 
megjelent egy novellád. más folyóirat-
ban is publikálták az írásaidat? 
A Szlovákiai Magyar Írók Társaságának 
titkára hívott fel azzal, hogy írjak a ked-
venc könyvemről. Örömmel fogadtam el 
a felkérést. Simon Marci Polarodikjáról 
írtam. Jelentek már meg verseim az Iro-
dalmi Szemlében és az Opuszban is. 

mikor kezdtél el verseket írni?
Tizenhárom évesen kezdtem írni minden-
féle témáról. Az első, ha jól emlékszem, 
a télről szólt. Azóta sok mindenről írtam. 
Próbálkozom szabad versekkel, slam po-
etryvel is, manapság pedig rövid, pár sor-
ból álló szösszeneteket írok. Nemrégiben 
egy szabad versekből álló sorozatot készí-
tettem, mindegyik vershez kapcsolódott 
egy város a nagyvilágból. Ezt a munkát 
nagyon élveztem. 

mióta jársz szavalóversenyekre, mik 
voltak a legjobb eredményeid? 
Szavalóversenyekre hatéves korom óta já-
rok, akkor tetszett meg a dolog. Meglehet, 
hogy a Padlás hatására. Eleinte nem ment 
úgy, ahogyan szerettem volna. Nagyon so-
káig csak a járási fordulóra sikerült eljut-
nom, de idővel megértettem, hogy ennyi 
időre volt szükség a fejlődésemhez. Ma 
már több díjjal büszkélkedhetek, de nem 
ezek a legfontosabbak. Ha azt látom, hogy 
a szavalatom eljut a közönséghez és ad 
nekik valamit, akkor vagyok igazán elége-
dett, még ha ez talán érzelgősen is hangzik. 

tavaly megnyerted a kaszás attila 
versmondó fesztivált komáromban. 
hogyan élted meg ezt a sikert?
Ez az eddigi legjobb eredményem a Sha-
kespeare Memorial angol szavalóver-
seny országos fordulóján szerzett első, 
valamint a Tompa Mihály Vers és Pró-
zamondó Verseny országos fordulóján 
szerzett második helyezésem után. Nem 
számítottam arra, hogy én leszek a Ka-
szás Attila-díj tulajdonosa, hiszen ez volt 
az első alkalom, hogy részt vettem ezen a 
fesztiválon. Rendkívüli érzés volt, hiszen 
ismert művészektől kaptam az elismerést. 
Ahogyan az életben nagyon sok más dolo-
gért is, ezért is nagyon hálás vagyok. 

Mátyás Hudák Katalin

karácsony 
a jótékonyság jegyében
Ajándékcsomagokat és ruhát osztottak az arra rászorulóknak.

Használt ruhát, bútorokat és ajándékcsomagokat is osztottak tavaly decemberben Ki-
rályhelmecen. Molnár Ildikó, a városi hivatal közigazgatási és szervezési osztályának 
vezetője elmondta, tavaly egy helyi vállalkozó 500 kg használt ruhát ajándékozott 
jótékony célra a városnak 3000 euró értékben. A közigazgatási és szervezési osztály 
munkatársai válogatták szét a ruhákat, melyeket (a Vöröskereszttől kapott adomány-
nyal együtt) a gazdasági műszaki ellátó és szolgáltató osztály munkatársai osztottak 
szét a hátrányos helyzetű családok között. 
A közösségi központban is a jótékonyság jegyében telt a tavalyi év utolsó hónapja. 
Többnapos ruhagyűjtést szerveztek. A kezdeményezéshez sokan csatlakoztak; a he-
lyi gimnázium diákjai például játékokat, iskolaszereket gyűjtöttek. Az adományozók 
között akadt, aki használt bútort, ágyneműt vagy függönyt is adományozott. Az ado-
mányokat idén január 10-én osztották szét nagyjából száz családnak. A közösségi 
központban a gyerekekről sem feledkeztek meg. Mikulás ünnepséget szerveztek a 

štatistiky matričného úradU 
V roku 2017 sa v Kráľovskom Chlmci narodilo 69 detí,  z toho 31 chlapcov a 39 
dievčat. Počet novorodencov v porovnaní s predchádzajúcim rokom sa znížil, 
nakoľko vlani sa narodilo až 76 detí. 
Najpopulárnejšie chlapčenské mená roku 2017 boli Bryan, Sebastián a David, 
kým u dievčat Emily, Hanna a Emma. Na matričnom úrade zaregistrovali aj cu-
dzie mená ako napríklad Aisha, Adriana, Anissa a Molly, či v prípade chlapcov 
Justin a Ozan. 
Na matričnom úrade sa zosobášilo 55 párov, a 25 párov malo sobáš v kostole. 
Vlani v Kráľovskom Chlmci sa zosobášili štyria zahraniční občania. Tri slečny 
z Kráľovského Chlmca si vybrali svojho partnera z Maďarska a jedna z Ru-
munska. Najvýnimočnejšia bola svadba dvoch maďarských občanov, ktorí si na 
miesto svojho sobáša vybrali naše mesto.  
Matričný úrad zaznamenáva aj smutné udalosti. V roku 2017 v Kráľovskom 
Chlmci zomrelo 51 mužov a 45 žien. Počet zosnulých bol žiaľ o 27 vyšší, ako 
novorodencov. 
Vlani sa do nášho mesta prisťahovalo 76 občanov, opustilo ho však 118 osôb. 
Podľa štatistických údajov v Kráľovskom Chlmci je najviac občanov vo veko-
vej kategórii 41 až 50 rokov – spolu 970 osôb, 482 mužov a 488 žien. Mária 
je najbežnejšie ženské meno, ktoré je oficiálnym krstným menom 268 občanov 
mesta. Najčastejším mužským menom je Štefan. Toto meno má vo svojom ob-
čianskom preukaze 257 obyvateľov mesta.

hátrányos helyzetű családokban élő gyerekek számára, akiket a Mikulás az önkor-
mányzat által biztosított 130 ajándékcsomaggal ajándékozott meg. Az önkormányzat 
jóvoltából ajándékcsomagot kaptak a véradók is a december 4-ei véradáson. 
A királyhelmeciek között akadnak olyanok, akik már évek óta jótékonykodnak. A helyi 
öregfiúk csapatának tagjai például 2011 óta minden télen gyűjtenek, majd decemberben 
Erdélybe utaznak, hogy a Gálospetri Szentháromság gyermekotthon lakóinak kézbesít-
sék a helyi magánszemélyektől és vállalkozóktól kapott adományt.   

A közösségi központban nagy mennyiségű ruha és egyéb adomány gyűlt össze
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Kedves Olvasóink! 

Rovatunk elindításával a Király-
helmecen nemrégiben született ba-
báknak és szüleiknek szeretnénk 
kedveskedni. A rovatban a kilenc 
hónaposnál fiatalabb gyermekeket 
mutatjuk be. Ehhez várjuk szerkesz-
tőségünkbe a gyerekekről készült 
digitális fényképeket és adatokat, 
melyeket a szülők a kiralyhelmeci.
nezetek@gmail.com e-mail címre 
küldhetik el. A levélben kérjük, tün-
tessék fel a képen szereplő gyermek 
nevét és életkorát! A tárgyba a „ki-
rályhelmecigólyahír” jeligét írják!

gólyahír

jubilánsok  köszöntése

január

elhunytak2018. január 1. és 2018. február 25. 
között születtek

február

anyakönyvi hírek

Rovatunkban a 90. életévüket betöltött polgárok jubileumi köszöntéséről adunk tájékoztatást.
Egy hosszú élet munkája, eredményei elismerést és tiszteletet érdemelnek. Királyhelmec város vezetése a szépkorúak iránti megbecsülés kifejezéseképpen határozatot hozott a 
90. életévüket betöltött, Királyhelmecen bejelentett lakóhellyel rendelkező szépkorúak jubileumi köszöntéséről. 

Molnár Ildikó

szépkorÚak köszöntése

Vaško Alex
2017. január 5.

Lucas Mondin
2017. június 30.

idén először egy 93 éves szépkorút köszöntöttek 
Pataky Károly polgármester és Molnár Ildikó osztályvezető 2018. január 26-án kö-
szöntötte Szűcs Bertalannét, született Brezo Margitot 93. születésnapja alkalmából. 
Margit néni, aki Bolyban született 1925-ben, 1954-ben költözött Királyhelmecre. 
Öten voltak testvérek, sajnos már csak hárman élnek.

anyakönyvi statisztika
Királyhelmecen tavaly összesen 69 királyhelmeci gyerek született; 31 kisfiú, 39 
kislány. Az újszülöttek száma az előző évhez képest csökkent, 2016-ban ugyanis 
valamivel több, 76 gyerek született.
Tavaly a fiúnevek közül a Bryan, a Sebastián és a Dávid voltak népszerűek, míg 
a lányok esetében az Emily, a Hanna és az Emma nevek voltak felkapottak. Az 
anyakönyvbe tavaly több idegen hangzású keresztnevet is bejegyeztek, mint pl. az 
Aisha, Adriana, Anissa és Molly lányneveket, vagy a fiúk esetében a Justin és az 
Ozan keresztneveket.
Az anyakönyvi hivatalban 55 pár mondta ki a boldogító igent, míg 25 párnak temp-
lomi esküvője volt. Királyhelmecen tavaly négy külföldi polgár is házasságot kötött. 
Három királyhelmeci hölgy Magyarországról, egy pedig Romániából választott ma-
gának párt. A legkülönlegesebb két magyarországi polgár itteni házasságkötése volt.
Az anyakönyvi hivatalban szomorú eseményeket is bejegyeznek. Tavaly 51 férfi és 
45 nő halálozott el Királyhelmecen. Az adatokból kiderül, hogy 27-tel volt több az 
elhunytak száma a születettekénél.
Tavaly 76 polgár költözött városunkba, míg 118-an elköltöztek Királyhelmecről.
A statisztikai adatok alapján Királyhelmecen a 41-50 közötti korosztályba tartozó la-
kosok vannak legtöbben – 970-en, ebből 482 férfi, 488 nő. A leggyakoribb női név vá-
rosunkban a Mária, amely jelenleg 268 személyi igazolványban szerepel első utónév-
ként. A leggyakoribb férfinév az István, ezt a nevet Királyhelmecen 257-en viselik. 

közel a százhoz…
Február második napján virágcsokorral 
köszöntötte Pataky Károly polgármes-
ter és Molnár Ildikó osztályvezető a 97 
éves Feterik (született Bíró) Erzsébetet. 
A majd száz évet megélt ünnepelt Bod-
rogszerdahelyen született. Nyolc évig 
járt elemi iskolába. Tizennégy éves ko-
rában a báró szőlőjében kezdett dolgoz-
ni. Később elkerült Csehországba, ahol 
megismerkedett férjével.  Házasságukból 
hat gyermek született, Erzsébet és Mag-
da (ők már sajnos nem élnek), valamint 
Margit, Ilona, István, és Jolánka.
Feterik Erzsébet 1978-ban költözött Ki-
rályhelmecre. Férjét korán elvesztette, 
azóta leányával és családjával él együtt. 
Tizenhat unokája, tizenkilenc dédunokája és öt ükunokája van. Szerető családi lég-
körben telnek mindennapjaik. Erzsike néni szellemileg friss, gyakran néz televíziót. 
Bottal közlekedik, de gyógyszert nem kell szednie. Úgy gondolja, azok számíthat-
nak hosszú életre, akiket békés légkör vesz körül. Ha ez megvan az ember életében, 
nincs miért szorongani. Kívánjuk, hogy a békés élete, a mosolygós kedve még hosz-
szú ideig megadasson Erzsike néninek!

Három gyermeke született, Klára, István és Bertalan. Férjét sajnos elvesztette 1997-
ben, de az idő, valamint a hat unoka és három dédunoka enyhítette a fájdalmát. 
Margit néni bennük, szerető, népes családjában látja hosszú életének titkát. 
Napjai nem telnek túl mozgalmasan, mert ízületei problémái miatt nem nagyon mo-
zog. Ennek ellenére Margit néni vidám, jól érzi magát, családja körében nyugalom-
ban, szeretetben, békességben telnek napjai. 

Bacskai Natália
2017. június 9.

70 évesek
Veronika Becaničová 1948. 01. 03.
Margita Daková  1948. 01. 21.
Ján Fazekas  1948. 01. 29.
Margita Fetyková  1948. 01. 01.
Alžbeta Kollerová  1948. 01. 25.
Hans Günter Korbmacher 1948. 01. 09.
Aurélia Kostyánszka 1948. 01. 02.
Mária Szabová  1948. 01. 01.
Tibor Szöcs  1948. 01. 13.
Štefan Širokmán  1948. 01. 09.
Eva Tógyerová  1948. 01. 18.
MVDr. Štefan Tóth 1948. 01. 12.
Ing. Štefan Tóth   1948. 01. 23.

75 évesek
Ida Buková  1943. 01. 01.
Zlatica Horváthová 1943. 01. 31.
Mária Leczová  1943. 01. 07.
Ján Tóth   1943. 01. 20.

80 évesek
Vojtech Bányacsky 1938. 01. 30.
MUDr. Ondrej Bodnár CSc 1938. 01. 10.
Katarína Bokaová  1938. 01. 12.

70 évesek
Gizela Debnárová 1948. 02. 01.
Gejza Móricz 1948. 02. 17.

75 évesek
Emőke Bóková 1943. 02. 13.
Alžbeta Dobošová 1943. 02. 19. 
Ján Drobňák 1943. 02. 25.

80 évesek
Margita Korčmárošová 1938. 02. 07.
Helena Lošonciová 1938. 02. 26.

85 éves
Veronika Kóboriová 1933. 02. 24.

90 éves
Jolana Macková 1928. 02. 16.

Anna Lattová  1938. 01. 05.
Irma Tóthová  1938. 01. 29.

85 éves 
Katarína Babičová  1933. 01. 25.
Alžbeta Kotorová  1933. 01. 07.
MVDr. Štefan Popovič 1933. 01. 09.

Ádiová Lea 2018. 02. 04.
Bálint Oliver 2018. 02. 01.
Gergelyová Chiara 2018. 01. 07.
Horvát Flórián 2018. 02. 04.
Nagyová Emma 2018. 02. 06.
Rigová Bianka 2018. 01. 09.
Bohaboj Bryan 2018. 02. 19.
Molnárová Alexa 2018. 02. 20.
Vargová Kristína  2018. 02. 14.

Danko Štefan 2018. 01. 14.
Horváth Ladislav  2018. 01. 30.
Jacko Ján 2018. 02. 07.
Košút Ladislav 2018. 02. 01.
Leczo Zoltán  2018. 01. 06.
Timko Ján 2018. 01. 20.
Horváth Attila 2018. 02. 16.
Kozinský Marek 2018. 02. 15.
Katocs Melichár 2018. 02. 12.
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ifjÚság

sport

Čítanie nielen obohacuje slovnú 
zásobu, ale aj zlepšuje pamäť, 
rozvíja predstavivosť, dotvára mo-
rálne hodnoty, formuje myslenie, 
vytvára vzťah k učeniu. Vzhľadom 
k týmto skutočnostiam sa aj naša 
knižnica rozhodla pridať k pro-
jektu bratislavskej Staromestskej 
knižnice —  Môj prvý čitateľský 
preukaz. Na čitateľský preukaz je 
oprávnené každé dieťa, ktorého 
aspoň jeden z rodičov má trvalý 
pobyt v regióne Medzibodrožia 
a Použia. Rodičia si na preukaz 
dieťaťa môžu vypožičať okrem 
detskej literatúry aj knihy k výcho-
ve dieťaťa.

Köztudott, hogy az olvasás gazdagítja 
a szókincset, ám számos más haszna 
is van. Javítja például a memóriát, fej-
leszti a képzeletet, kiegészíti az erkölcsi 
értékeket, formálja a gondolkodást 
és kapcsolatot teremt a tanulással. 
Könyvtárunk ezért úgy döntött, hogy 
átveszi a Pozsonyi Városi Könyvtár által 
használt projektet, Az első olvasókár-
tyát. Az olvasókártyára jogosult min-
den olyan gyermek, akinek legalább 
az egyik szülője a bodrogközi vagy az 
ung-vidéki régióban él. A szülők a gyer-
mek kártyájával nemcsak gyermekiro-
dalmat, hanem a gyerekek oktatását 
segítő könyveket is kölcsönözhetnek.

— mert az olvasást legjobb már 
gyerekkorban elkezdeni

Az első olvasókártyám

6 éves korig díjmentes

Môj prvý čitateľský preukaz
— lebo čítať je najlepšie 

začať už odmalička

Zadarmo pre deti do 6 rokov  

második hely a cigándi 
utánpótlás teremtornán
A torna legjobb játékosa a királyhelmeci Tóth Balázs lett.

Nyolcadik alkalommal rendezték meg a Nemzetközi Utánpótlás Teremlabdarúgó 
Tornát Cigándon. Három ország (Magyarország, Szlovákia és Románia) nyolc csa-
pata érkezett a január 28-ai megmérettetésre, melynek célja többek között a labda-
rúgás népszerűsítése, valamint külföldi és magyar labdarúgó utánpótlás csapatok 
találkozásának elősegítése volt.  
A királyhelmeci gyerekcsapat Kastély Csaba és Bányácski Kornél vezetésével a 
következő összeállításban vette fel a küzdelmet az ellenfelekkel: Lisocky János, 
Kántor Sándor, Krajlik Dávid, Lakatos Patrik, Pataky Ádám, Tóth Balázs, Eszenyi 
Ákos, Karnai Bence, Tóth Barnabás, Tóth Márk, Stefan Gyula és Király Olivér. Az 
eseményen sérülés miatt hiányzott Csomós Márton és Tirpák Kevin, illetve az ebből 
a korosztályból „kiöregedett” tagok, Bodzás Zsolt, Tóth József, Körmöndi Ákos és 
Gábor Erik, akik egyébként részt vesznek a 2017/18-as labdarúgó bajnokságban.
A tornára 8 csapat nevezett, akiket két csoportba sorsoltak a szervezők. A király-
helmeciek Buzita, Cigánd és Nyírpazony csapatával mérkőztek meg, saját csoport-
jukban a második helyen végeztek, így elődöntőt játszottak a romániai Nagykároly 
csapatával, melyet 2-1-re sikerült legyőzniük. A döntőben nagy küzdelem után (5 
perccel a vége előtt még 1-0-ra vezettek) 1-3-ra maradtak alul Buzita csapatával 
szemben. Királyhelmec végül a 2. helyen végzett. A kiváló eredmény feletti örömet 
tetézte, hogy a torna legjobb játékosa a királyhelmeci Tóth Balázs lett.
Bányácski Kornél edző tájékoztatása szerint a gyerekcsapat tavaly ősszel a második 
helyen végzett a járási bajnokságban. A város legfiatalabb futballistái negyedik éve 
játszanak együtt. Az edző hozzátette: nagyon sok munka vár a gyerekekre, ehhez 
pedig kitartás, türelem és szív szükségeltetik. 

testépítők éJszakáJa 
királyhelmecen
Magyarország neves testépítőivel, a sportág kimagasló képviselőivel találkozhattak 
az érdeklődők február 7-én.

A művelődési központban tartott szemináriumot Kathi Béla világbajnok testépítő, 
erőemelő és fekvenyomó bajnok (Magyarország legismertebb testépítője), Keresz-
tes Nóra bodyfitness Magyar Kupa győztes, sportoktató, valamint Pletser Ádám 
IFBB Men’s Physique többszörös magyar bajnok, Magyar Kupa győztes. 
A termékkóstolóval összekötött rendezvényt Helmeczi Tibor, a sportág helyi képvi-
selője szervezte. „A találkozó célja az volt, hogy minél több és hasznosabb informá-
cióval lássa el az érdeklődőket a sportággal kapcsolatban. Az esemény rendhagyó 
volt, mivel nem a megszokott témákról – mint pl. az élsportolói étkezésről, fogyás-

ról, edzésről –, annál inkább az aktív élsportolói időszakot követő életről esett a 
legtöbb szó” – mondta a szervező. 
Hogyan lehet fejlődni, hogyan lehet kamatoztatni a sportkarrier során szerzett ered-
ményeket, tapasztalatokat a hétköznapi életben? Mi a teendő, ha nem sikerül egy 
sportolónak elérnie a kitűzött céljait? Ilyen és ehhez hasonló érdekes témákat bon-
colgattak a neves élsportolók, akik azon túl, hogy szívesen válaszoltak az érdeklő-
dők minden kérdésére, közvetlen stílusban, őszintén osztották meg hétköznapinak 
egyáltalán nem mondható életük kulisszatitkait a közönséggel. 
A rendezvény végén az elégedett résztvevők Scitec termékekből álló ajándékcso-
maggal, valamint profi fotós által készített felvételekkel lettek gazdagabbak. 

A résztvevők a találkozón hasznos információkat tudhattak meg a testépítéssel kapcsolatban. 
A fotón balról Pletser Ádám, Keresztes Nóra, Helmeczi Tibor és Kathi Béla.


